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WO-RA.0002.3.2018 

 

Protokół nr XXXVIII/18 

sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej 22 marca 2018 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 

Ad 1) 

Przewodniczący Rady Alfred Siama o godzinie 13.00 otworzył trzydziestą ósmą sesję Rady 

Powiatu Gostyńskiego oraz powitał osoby przybyłe na sesję. Przewodniczący poinformował, że 

w Radzie zasiada 19 radnych. Podczas stwierdzania quorum na sali obecnych było 19 radnych. 

Przewodniczący stwierdził, że Rada jest władna podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane 

quorum. Przewodniczący powitał gości przybyłych na sesję.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad 2) 

Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama przedstawił porządek obrad.  

 

Porządek obrad XXXVIII sesji Rady Powiatu: 

1. Otwarcie i ustalenie quorum. 

2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów: 

a) Nr XXXIV/17 sesji Rady Powiatu z 30 listopada 2017 r.,  

b) Nr XXXV/17 sesji Rady Powiatu z 14 grudnia 2017 r., 

c) Nr XXXVI/18 nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu z 10 stycznia 2018 r., 

d) Nr XXXVII/18 nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu z 24 stycznia 2018 r. 

4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 

5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie 

odpowiedziach. 

7. Zapytania radnych. 

8. Rozpatrzenie projektów oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2017 rok, 

b) przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 2018-2022, 

c) udzielenia dotacji z budżetu powiatu na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

d) określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, 

realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania w 2018 r., 

e) wyrażenia zgody na zadeklarowanie i uiszczenie wpłat na udziały w Spółdzielni Socjalnej 

Ecoss, 

f) wyrażenia woli utworzenia Stowarzyszenia Samorządów Południowo-Zachodniej 

Wielkopolski „Samorząd dla Zrównoważonego Rozwoju” i przystąpienia do Stowarzyszenia 

Powiatu Gostyńskiego, 

g) zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2018 r.,  

h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2018-2028, 

i) przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu 

o stanie bezpieczeństwa na terenie powiatu gostyńskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w roku 2017. 
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9. Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej przy SPZOZ w Gostyniu za 2017 r. 

10. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach i placówce oświatowej prowadzonych przez Powiat Gostyński 

w 2017 r. 

11. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Gostyniu o stanie sanitarnym 

i sytuacji epidemiologicznej powiatu gostyńskiego w roku 2017. 

12. Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Gostyniu oraz informacja 

o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu gostyńskiego za 2017 r. 

13. Informacja Powiatowego Lekarza Weterynarii w Gostyniu o stanie bezpieczeństwa sanitarno-

weterynaryjnego powiatu gostyńskiego w 2017 r.  

14. Odpowiedzi na zapytania. 

15. Wnioski i oświadczenia radnych. 

16. Wolne głosy. 

17. Zakończenie.  

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się do osób przedstawiających na dzisiejszej sesji 

informacje i sprawozdania o pewną zwięzłość wypowiedzi. Powiedział, że jest to prośba o tyle 

usprawiedliwiona, że każdy z radnych otrzymał informacje oraz sprawozdania z pewnym 

wyprzedzeniem i mógł się z nimi zapoznać. Poza tym były one analizowane na posiedzeniach 

komisji stałych Rady Powiatu Gostyńskiego.  

 

Ad 3) 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że protokoły zostały przesłane radnym drogą 

elektroniczną oraz były wyłożone do wglądu w Biurze Rady. 

 

Protokół Nr XXXIV/17 sesji Rady Powiatu z 30 listopada 2017 r. został przyjęty w wyniku 

głosowania: 19 głosów „za”.  

Protokół Nr XXXV/17 sesji Rady Powiatu z 14 grudnia 2017 r. został przyjęty w wyniku 

głosowania: 19 głosów „za”. 

Protokół Nr XXXVI/18 nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu z 10 stycznia 2018 r. został przyjęty 

w wyniku głosowania: 19 głosów „za”. 

Protokół Nr XXXVII/18 nadzwyczajnej sesji Rady Powiatu z 24 stycznia 2018 r. został przyjęty 

w wyniku głosowania: 18 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”.  

 

Ad 4) 

Przewodniczący Alfred Siama poinformował, że informacje z posiedzenia Zarządu z 14 i 28 

grudnia 2017 r., 4, 10, 18 i 24 stycznia, 1, 12, 13 i 27 lutego oraz 8 marca br. zostały przekazane 

radnym drogą elektroniczną.  

Następnie Starosta przedstawił informację w formie prezentacji multimedialnej.  

Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że rozpocznie od przedstawienia informacji drogowych. 

Ogłoszono i rozstrzygnięto już przetarg na przebudowę drogi powiatowej Kościuszkowo – Pępowo 

– ulica Chocieszewicka w Pępowie na długości ponad 400 mb. Kwota zaproponowana w przetargu 

to 346 868 zł, a zadanie realizuje Przedsiębiorstwo Drogowe „DROGBUD” z Grabonoga. Droga 

powinna być gotowa w połowie roku. Drugie postępowanie jest w toku dlatego, że dziś Wysoka Rada 

rozstrzygnie o tym, czy należy dołożyć środki na przebudowę drogi powiatowej w miejscowości 

Piaski – ulica św.  Marcina. Zarząd Powiatu rekomenduje, aby tak się stało. Jest to odcinek 

o długości 377 mb, ofertę z najniższą ceną 1 018 208,74 zł brutto złożyło Przedsiębiorstwo Dróg 

i Ulic Leszno. Brakująca kwota wraz z dodatkowymi kosztami to będzie 30 000 zł. Gmina Piaski już 

podjęła stosowną uchwałę. Są zdeterminowani, aby tą inwestycję zrealizować. Przypomniał, że jest 
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to II etap zadania, ponieważ w ubiegłym roku została wykonana kanalizacja deszczowa. Planowany 

termin zakończenia to lipiec tego roku. Kolejny przetarg ogłoszony został na przebudowę drogi 

powiatowej w miejscowości Potarzyca na długości niespełna 300 m. Oferta z najniższą ceną 

645  tys. zł brutto złożona została przez Przedsiębiorstwo Drogowe „DROGBUD” z Grabonoga. 

Dodał, że wstępnie zakładali, że ta inwestycja będzie kosztować 600 tys. zł, ale w zmianach do 

budżetu również planują jej realizację. Powiedział, że ceny osiągane w przetargach nie odbiegają 

drastycznie, choć są wyższe od cen wcześniej zaplanowanych. Starosta obserwuje to, co się dzieje 

w innych samorządach, i nierzadko zdarzają się takie sytuacje, że ceny rynkowe są wyższe o ponad 

50% od cen kosztorysowych. Rynek się zmienił i mamy do czynienia z zupełnie inną sytuacją na 

rynku materiałów budowlanych i na rynku pracy, czego odzwierciedleniem jest stopień zwyżki cen, 

co widać w przetargach. W tym przypadku również termin realizacji to 31 lipca 2018 r. Rozstrzygnięty 

został również remont cząstkowy nawierzchni bitumicznych dróg powiatowych emulsją asfaltową 

i grysami przy użyciu remontera drogowego typu Patcher. Jedyna oferta została złożona na kwotę 

713 850 zł. Przygotowywane są również projekty techniczne. Jednym z nich jest opracowanie 

dokumentacji technicznej na zadanie pn. „Przebudowa mostu na drodze powiatowej nr 4791P 

w miejscowości Poniec”. Wykonawcą będzie firma pana Przemysława Marczaka z Poznania za 

kwotę 30 000 zł. Przypomniał, że powiat w ostatnich trzech latach składał dwa wnioski na 

przebudowę mostów. Oba te wnioski były skuteczne, ponieważ otrzymali dofinansowanie zarówno 

na most w Grabonogu, jak i na most między Pudliszkami a Karcem. Jest pomysł, aby kolejny taki 

obiekt został przebudowany na terenie gminy Poniec. Druga dokumentacja związana jest 

z wcześniejszym rozstrzygnięciem budżetu obywatelskiego, tj. „Budowa ciągu pieszo-rowerowego 

przy drodze powiatowej Borek Wlkp. – Jeżewo”. Dokumentację wykona firma „TITAN” W. Furmaniak 

z Leszna za kwotę niespełna 8 400 zł.  

Bardzo ważna informacja dotyczy budowy ścieżki rowerowej między Rondem Biznesu 

a Krajewicami. Starosta przypomniał, że gmina Gostyń i powiat gostyński zaplanowały po 500 000 zł 

na ten cel. Od samego początku twierdził, że należy rozmawiać z władzami województwa 

wielkopolskiego i takie rozmowy się odbyły. Zwrócili się z pismem do Marszałka, które spotkało się 

z pozytywnym odzewem. Marszałek poinformował, że wchodzi w życie program budowy ścieżek 

rowerowych wzdłuż dróg wojewódzkich. Proponuje, aby tę inwestycję realizować w ramach tego 

programu. Jest szansa, że ta partycypacja finansowa gminy Gostyń jak i powiatu będzie mniejsza.  

Kontynuowana będzie ścieżka pieszo-rowerowa pomiędzy Siedlcem a Pępowem. Wykonawcą prac 

będzie firma Patryka Borowczyka z Krobi. W ramach podpisanej umowy powstanie ścieżka pieszo-

rowerowa z kostki brukowej. Ponadto ułożone zostaną krawężniki oraz obrzeża betonowe. Wartość 

prac to ok. 294 tys. zł. Inwestycję współfinansuje powiat gostyński i gmina Pępowo. Przypomniał, że 

jest to kolejny etap ścieżki realizowanej wspólnie przez oba samorządy. Dzięki tej współpracy, po 

realizacji kolejnego odcinka, ciągiem pieszo-rowerowym będzie można przejechać z Pępowa aż do 

skrzyżowania z drogą gminną w kierunku Kościuszkowa, tzw. „Dębówką”.  

Starosta powiedział,  że pojawiały się informacje, że negocjacje powiatu z firmami, które są 

zainteresowane partnerstwem publiczno-prywatnym, nie przynoszą rezultatów. To nie jest prawda. 

Te negocjacje toczą się w trybie dialogu konkurencyjnego i właśnie dobiegają końca. Przypomniał, 

że chodzi o modernizację około 30 km dróg powiatowych w modelu partnerstwa publiczno-

prywatnego. Prowadzą bardzo intensywne rozmowy z partnerami i z Bankiem Gospodarstwa 

Krajowego. Dialog konkurencyjny, w którym uczestniczy trzech wykonawców, przeprowadzono 

w zakresach: technicznym, finansowym i prawnym. Ostatni etap procedury to zaproszenie 

wykonawców przez zamawiającego do złożenia ofert, ocena ofert przez komisję przetargową 

i wybór partnera prywatnego. Ostateczne decyzje zostaną podjęte po tym, jakie kwoty zostaną 

zaproponowane przez poszczególne firmy. Dodał,  że nie chce wróżyć wysokości tych kwot, ale 

myśli, że w konsultacji z poszczególnymi partnerami uda się wypracować model dotyczący 

przyszłości tej procedury.  

Starosta powiedział, że idzie wiosna, która odsłania skandaliczną działalność człowieka. Sprzęt 

AGD, RTV, meble, materiały budowlane i instalacyjne – między innymi tego rodzaju śmieci znaleźć 
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można w przydrożnych rowach. Nie mogą akceptować tego typu zachowań. Postanowili 

przeciwdziałać takim zjawiskom. Pierwszym elementem jest to, że chcą rowy przy drogach 

powiatowych gruntownie posprzątać. Dzisiaj, w ramach bieżących środków przeznaczonych na 

utrzymanie dróg, planują zwiększyć budżet. Oszacowali wstępnie, że koszt sprzątania rowów przy 

drogach powiatowych wyniesie ok. 60 000 zł. Jest to bardzo duży rachunek, jaki wystawiają 

niefrasobliwi mieszkańcy. Uważa, że jest to naprawdę skandaliczny obraz zachowań ludzi. Nie będą 

tego tolerować, więc zamierzają monitorować sytuację. Powiat gostyński zamówił tzw. fotopułapki. 

Ich zadaniem będzie rejestrowanie sytuacji wyrzucania śmieci przy drogach. Sprawcy tych 

wykroczeń poniosą konsekwencje. Jeśli wykroczenia będą udokumentowane, będą kierować te 

sprawy do policji. Konsekwencje mogą być dość bolesne, bo sięgające nawet 5 000. Dodał, że nie 

chodzi tutaj o to, aby karać mieszkańców, ale przede wszystkim chodzi o profilaktykę. Są to 

niewielkie, ale bardzo praktyczne urządzenia, które sprawdzają się już chociażby w nadleśnictwie. 

Mają zasięg kilkudziesięciu metrów, aparaty o wysokiej rozdzielczości mogą wykonywać zdjęcia, 

a także filmy. Będą umieszczane przy drogach powiatowych, a wizerunki ewentualnych sprawców 

zostaną przekazane policji. Urządzenia te są zasilane bateriami, ale także ładowarkami 

słonecznymi. Znakują wykonywane zdjęcia, mogą pracować w temperaturach od minus 25oC do 

plus 50oC i mogą wykonywać zdjęcia także nocą. Dodał, że mają nadzieję, iż jeśli ten sygnał dotrze 

do mieszkańców, to takich zachowań będzie mniej.  

Starosta poinformował, że samochód przystosowany do przewozu osób niepełnosprawnych służyć 

będzie mieszkańcom DPS Chumiętki do usług związanych z leczeniem i rehabilitacją. Jego wartość 

to 143 930 złotych. Prawie 75 000 zł pochodzi z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w Poznaniu. Druga ważna inwestycja, na którą od lat czekał DPS 

w Chumiętkach, to budowa windy. Przypomniał, że była winda przeznaczona do przewozu osób, 

które mogły poruszać się tylko w pozycji stojącej. Dzisiaj ten standard bardzo się poprawił. Winda 

jest otwierana z trzech stron i na pewno będzie służyła osobom niepełnosprawnym. Za całą 

inwestycję zapłacono ponad 412 000 zł, ale prawie połowa tej kwoty (200 000 zł) pochodzi  

z Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Poznaniu w ramach środków zewnętrznych.  

Kolejny punkt dotyczy Afrykańskiego Pomoru Świń. Jest to zjawisko, które dość niebezpiecznie 

nasila się i jest zagrożenie, że dotrze także do granic Wielkopolski. Chcą się do tego dobrze 

przygotować, dlatego pod koniec stycznia zaprosili Starostów z terenu byłego województwa 

leszczyńskiego, aby wypracować wspólne strategie i mechanizmy działania. Prezentację 

i omówienie schematu działania w razie wystąpienia ogniska ASF przedstawiła pani dr n. wet. 

Wioletta Chałas-Stercuła  – powiatowy lekarz weterynarii w Gostyniu. W dyskusji poruszane były 

kwestie dotyczące m.in. upowszechniania wiedzy na temat tej choroby, zadań spoczywających na 

poszczególnych służbach oraz jednostkach w tym określenie obszaru zapowietrzonego oraz 

zagrożonego, oznakowanie dróg, wykładanie oraz utrzymywanie w odpowiednim stanie mat 

dezynfekcyjnych. Powiedział, że są przygotowani na podjęcie działań, choć nie należą one tylko do 

samorządów, one muszą być prowadzone na szczeblu rządowym. Dodał, że wie, iż one się toczą.  

Ponad 173 tys. zł – dotacje w takiej wysokości trafiły do organizacji pozarządowych w powiecie 

gostyńskim. W tym roku premiowane były te projekty, które wpisywały się w cykl obchodów 100-

lecia odzyskania przez Polskę niepodległości oraz setnej rocznicy Powstania Wielkopolskiego. 

Konkurs ogłoszony został w zakresie 8 priorytetów i 26 zadań. Organizacje realizować będą 

inicjatywy w zakresie ratownictwa i ochrony ludności, oświaty i wychowania, promocji i ochrony 

zdrowia oraz polityki prorodzinnej i pomocy społecznej. Ponadto ich działania dotyczyć będą polityki 

społecznej, kultury fizycznej i turystyki, kultury i dziedzictwa kulturowego, a także  ekologii i ochrony 

zwierząt oraz ochrony dziedzictwa przyrodniczego. Przypomniał, że to nie wszystkie środki, jakie 

przeznaczają na organizacje pozarządowe. Ponad 60 tys. zł przyznano też na działalność 

bezpłatnego punktu porad prawnych, a 190 tys. zł przeznaczają na organizację pozarządową, która 

prowadzi Bonifraterski Ośrodek Interwencji Kryzysowej. W sumie na wsparcie trzeciego sektora 

przeznaczono ponad 400 tys. zł.  
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Będą dodatkowe zajęcia sportowe w szkołach. Miłośnicy gier zespołowych z Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących i Zawodowych w Krobi oraz Zespołu Szkół Rolniczych w Grabonogu będą mieli 

możliwość podejmowania dodatkowej aktywności fizycznej pod opieką nauczyciela prowadzącego 

zajęcia wychowania fizycznego. Szkoły te zgłosiły swój udział do programu „Szkolny Klub Sportowy”. 

Projekt uzyskał dofinansowanie z Ministerstwa Sportu i będzie realizowany przez Szkolny Związek 

Sportowy „Wielkopolska” w bieżącym roku. Dla 3 grup z naszych szkół zorganizowanych zostanie 

łącznie 210 godzin zajęć. Całkowita wartość projektu dla szkół powiatu gostyńskiego to 10 800 zł.  

Starosta powiedział,  że już dzisiaj zaprasza na wydarzenie które odbędzie się w Piaskach – 

Powiatowe Zakończenie Lata, które zainicjowane zostało w ubiegłym roku i spotkało się z życzliwym 

przyjęciem mieszkańców. Gwiazdą tegorocznego przedsięwzięcia będzie Maryla Rodowicz.  

Bardzo ważny akcent kładą na dwie rocznice – 100 lat niepodległości Polski i 100. rocznica wybuchu 

Powstania Wielkopolskiego. Taka inauguracja nastąpiła w piątek 5 stycznia 2018 r. W Zespole Szkół 

Zawodowych odbyła się prezentacja okolicznościowego logotypu.  

W Zespole Szkół Zawodowych w Gostyniu wyróżniono również najlepszych czeladników, którzy 
zdali egzamin z wynikiem bardzo dobrym. W tym roku egzamin czeladniczy z takim wynikiem zdało 
siedmiu uczniów uczących się zawodu w zakładach zrzeszonych w gostyńskim Cechu Rzemiosł 

Różnych.  Wyróżnienia otrzymali: [wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie 

art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Elżbieta Mikstacka Naczelnik Wydziału Organizacyjnego].  

Aparat KTG trafił do SPZOZ w Gostyniu. Jego koszt to prawie 27 tys. zł. Z nowego sprzętu korzystać 

będą przyszłe mamy na oddziale położniczo-ginekologicznym szpitala. Dodał, że corocznie 

w SPZOZ w Gostyniu na świat przychodzi kilkaset mieszkanek i mieszkańców powiatu gostyńskiego 

i obserwują tendencję wzrostową. W 2016 urodziło się 718 dzieci, natomiast w ostatnim roku na 

oddziale położniczym przyszło na świat 812 noworodków.  

Dwa dni temu gościli Marszałka Macieja Sypka i można powiedzieć, że to, co było zapowiadane, 

zostanie zrealizowane. Powiat gostyński podpisał umowę na dofinansowanie rozbudowy SPZOZ. 

Wartość projektu to ponad 6 700 000 zł. Konieczna do wybudowania jest sterylizatornia. Przy 

istniejącym starym budynku powstanie nowy, który będzie miał cztery kondygnacje. Na parterze 

będą poradnie przyszpitalne, gabinety zabiegowe i lekarskie oraz diagnostyczne, na I piętrze 

centralna sterylizatornia i powiększenie oddziału chirurgicznego, na II piętrze rozbudowa oddziału 

wewnętrznego. Dodał, że nie chodzi o to, aby wstawiać nowe łóżka do szpitala, ale o poprawę 

komfortu pobytu pacjentów. Powstaną trzyosobowe sale dla pacjentów. Na trzecim piętrze zostanie 

umieszczony oddział paliatywny. Powiedział, że nie chce wracać do tematu budowy nowego 

szpitala, mają sytuację zastaną, kiedyś podjęto decyzję o tym, aby wykupić  ten obiekt, który teraz 

starają się modernizować. Powiat gostyński wspiera szpital, inwestuje w modernizację i rozbudowę 

bardzo duże pieniądze. Reszta jest w rękach lekarzy i pielęgniarek.  

Starosta przedstawił dwie osoby na funkcjach kierowniczych w gostyńskim SPZOZ. Zakończyła się 

procedura konkursowa związana z wyborem nowego dyrektora Samodzielnego Publicznego 

Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. Na podstawie wyników pracy komisji konkursowej, Zarząd 

Powiatu Gostyńskiego postanowił powierzyć to stanowisko pani Justynie Jaskulskiej. Umowa 

z nową dyrektor obowiązywać będzie od 1 marca 2018 roku do 28 lutego 2024 roku. Pani Justyna 

Jaskulska ukończyła pielęgniarstwo na Akademii Medycznej w Poznaniu. Legitymuje się dyplomem 

Akademii Medycznej i Akademii Ekonomicznej w Poznaniu na kierunku zarządzania w opiece 

zdrowotnej. Ukończyła także zarządzanie finansami podmiotów leczniczych w Wyższej Szkole 

Bankowej w Poznaniu oraz promocję zdrowia na Akademii Medycznej w Poznaniu. Posiada 

uprawnienia pedagogiczne. Justyna Jaskulska jest związana z SPZOZ od prawie 30 lat. Można 

powiedzieć, że zna ten szpital jak własną kieszeń. Właśnie takie słowa padały czasami z ust 

niektórych członków komisji konkursowej, że muszą postawić na kogoś, kto jest osobą doskonale 

znającą ten szpital. Pojawiały się też takie głosy, że musi przyjść ktoś z zewnątrz. I mają kogoś 

takiego. Od początku marca funkcję dyrektora Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 

Zdrowotnej w Gostyniu objęła Justyna Jaskulska. Wspierać ją będzie Jacek Łukomski, który przez 
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ostatnie 20 lat kierował Szpitalem Wojewódzkim na ul. Lutyckiej w Poznaniu. Jacek Łukomski to 

wykwalifikowany chirurg, który w ostatnich latach zajmował się przede wszystkim zarządzaniem 

służbą zdrowia. W latach 1992-1998 pełnił funkcję wiceprezydenta Poznania do spraw społecznych. 

Od 1998 roku do końca 2017 roku był dyrektorem Szpitala Wojewódzkiego w Poznaniu. Ponadto od 

kilkunastu lat jest wykładowcą na studiach podyplomowych z zakresu zarządzania ochroną zdrowia 

na Uniwersytecie Ekonomicznym. Od stycznia 2018 roku pełni funkcję eksperta Parlamentarnego 

Zespołu ds. Organizacji Ochrony Zdrowia Sejmu RP. W gostyńskim szpitalu będzie wspierał nową 

panią dyrektor, pełniąc obowiązki zastępcy dyrektora ds. medycznych do czasu rozstrzygnięcia 

konkursu. Rezygnację z tej funkcji złożyła pani Renata Mikstacka i dzisiaj pełni ją pan Jacek 

Łukomski.  

Dyrektor Justyna Jaskulska powiedziała, że Starosta już przedstawił jej osobę. Objęła stanowisko 

z dniem 1 marca 2018 r. Funkcjonowanie szpitala chciałaby w przyszłości poprowadzić na czterech 

filarach: szukanie oszczędności, pozyskiwanie dodatkowych dochodów, budowa wizerunku 

jednostki i funkcjonowanie. 

Zastępca dyrektora ds. medycznych Jacek Łukomski powiedział, że nie ma nic więcej do 

dodania. Nie ma rzeczy niemożliwych, są tylko trudne i trzeba je przezwyciężać. Jest zatrudniony 

jako doradca i zastępca dyrektora ds. medycznych. Dyrektor szpitala, jeśli nie jest lekarzem, to jego 

zastępca ds. medycznych musi być wyłoniony w drodze konkursu, co nastąpi w trakcie kilku 

najbliższych miesięcy. Jego umowa jest do czasu powołania dyrektora ds. medycznych. Powiedział, 

że ponieważ Karol Marcinkowski jest obecny jako patron Uniwersytetu Medycznego i ulicy, i tak 

samo obecny jest w Gostyniu, to chciał przypomnieć dewizę, którą Karol Marcinkowski w swoim 

życiu stosował, powiedzenie Adama Mickiewicza, że „w słowach tylko chęć widzimy, w działaniu 

potęgę”. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama podziękował Staroście za przedstawienie prezentacji. 

Powiedział, że przyłącza się do tych gratulacji, które były przez Starostę adresowane do pani 

Dyrektor i pana Dyrektora. Dodał, że w ostatnich miesiącach osoby związane z naszym samorządem 

odniosły znaczące sukcesy i uważa, że o tym też należy mówić. Pogratulował 

Wiceprzewodniczącemu Krzysztofowi Deutschowi, który zajął I miejsce w turnieju tenisa stołowego 

dla samorządowców. Pan Mirosław Sobkowiak zajął I miejsce w plebiscycie „Osobowość 2017 roku” 

w kategorii działalność społeczna i charytatywna. Drużyna Powiatu Gostyńskiego zajęła I miejsce w 

turnieju piłkarskim. Przewodniczący podziękował tym wszystkim panom, którzy wystąpili w roli 

zawodników. Pogratulował również radnemu Aleksandrowi Dolczewskiemu wspaniałego 

wyszkolenia ucznia, który zdobył wyróżnienie, jeśli chodzi o świadectwo czeladnicze.  

 

Ad 5) 

Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu. 

Radny Grzegorz Grzegorzewski powiedział, że chciał odnieść się do sprawy śmieci, gdyż Starosta 

skupił się tylko na mieszkańcach Gostynia, co jest nieprawdą. Również inni kierowcy, mieszkańcy 

różnych powiatów, robią to samo. Dodał, że jako mieszkaniec trochę by się obraził.  

Odnosząc się do ścieżek rowerowych, powiedział, że w sobotę objechał trochę teren naszego 

powiatu i zauważył, że należałoby trochę bardziej o ścieżki zadbać. W sobotę tego śniegu trochę 

było, a ścieżki nie były odgarnięte.  

Starosta Robert Marcinkowski zapewnił, że nie miał na myśli mieszkańców, a nawet ma 

w notatkach, że jest to obraz skandalicznych zachowań ludzi. Nie miał na myśli mieszkańców 

Gostynia, tylko wszystkich sprawców. Wyraźnie wskazał, że będą zdjęcia czy nagrania sprawców 

przekazywać do policji. Podkreślił, że chodzi o sprawców, a nie o osoby mieszkające na danym 

terenie. Ma również wiedzę, co zauważył też radny, że są osoby, które celowo wywożą śmieci poza 

teren swojego miejsca zamieszkania, aby uniknąć odpowiedzialności. 

Radny Grzegorz Grzegorzewski powiedział, że to nie było w formie krytyki Starosty, zauważył 

tylko, że najczęściej padało słowo „mieszkańcy”.  
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Ad 6) 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że w okresie międzysesyjnym interpelacji nie 

złożono. 

 

Ad 7) 

Zapytania radnych: 

Radna Dorota Kaźmierczak zwróciła się z zapytaniem do Zarządu Powiatu o to, jakie są szanse 

na realizację inwestycji w Dzięczynie, jak wygląda sytuacja środków przeznaczonych na ten cel.  

 

Ad 8 a) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku za 2017 rok przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama. Powiedział, że 

w strukturach administracyjnych powiatu gostyńskiego działa komisja, która oficjalnie nazywa się 

Komisją Bezpieczeństwa i Porządku. Nie jest to komisja stała rady, lecz stanowi odrębny organ, 

który bezpośrednio podlega Staroście. Podstawowym zadaniem tego organu jest ocena i likwidacja 

zagrożeń w zakresie porządku publicznego i zapewnienie bezpieczeństwa. Zgodnie ustawą 

o samorządzie powiatowym Komisja musi złożyć sprawozdanie z działalności, takie sprawozdanie 

do Rady Powiatu Gostyńskiego wpłynęło, przekazał je Starosta. Rada ma obowiązek przyjąć 

sprawozdanie w formie uchwały.  

 

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że zgodnie z sugestią Przewodniczącego pozwoli 

zachować sobie daleko idącą lapidarność w prezentacji tego sprawozdania. Radni otrzymali 

dokument, więc proponuje ograniczyć się do ewentualnych pytań. Zwrócił uwagę, że wkradły się 

dwa błędy natury gramatycznej. Na drugiej stronie w piątej kropce jest sformułowanie: „zapoznanie 

się analizą zagrożeń”, a powinno być „zapoznanie się z analizą zagrożeń”. W punkcie czwartym, 

w przedostatnim wersie jest „w tym zakresie niezbędnym”, a powinno być „w tym zakresie 

niezbędne”. 

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 

Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr XXXVIII/260/18 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku za 2017 rok została podjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 

Ad 8 b) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego na lata 

2018-2022 przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 

Poinformował, że ustawa o ochronie zdrowia psychicznego, jak również Rozporządzenie Rady 

Ministrów, dotyczące narodowego programu ochrony zdrowia psychicznego nakładają na 

poszczególne poziomy samorządów terytorialnych, a więc województwa, powiaty i gminy, 

obowiązek opracowania takich lokalnych programów. Umieszczone zostały w nim podstawy prawne, 

diagnoza i statystyka stanu problemu, jaki na terenie powiatu występuje, krótka charakterystyka 

instytucji, które zajmują się problemem ochrony zdrowia psychicznego, jak również kierunki działań 

wraz z zasadami monitorowania.  

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Komisji Dorota Kaźmierczak poinformowała, że 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”. 
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W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr XXXVIII/261/18 w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego na lata 2018-2022 została podjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się od głosu”.  

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych.  

 

Ad 8 c) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu powiatu na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków przedstawił 

Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. Poinformował, że zgodnie 

z uchwałą Rady Powiatu w sprawie udzielania dotacji z budżetu powiatu na zabytki Rada, 

uchwalając budżet na rok 2018, zaplanowała środki finansowe w wysokości 85 000 na dotacje. 

Przypomniał, że w przypadku parafii św. Michała Archanioła w Domachowie wcześniej Rada 

Powiatu niejako zabukowała środki na wsparcie własne tej parafii, która uczestniczy w diecezjalnym 

projekcie odnowy kościołów drewnianych na terenie Wielkopolski. Jest to rozplanowane na 2 lata 

po 35 000 zł. Pozostałe 50 000 zł zostało przez Zarząd Powiatu zaproponowane w takiej formule jak 

w projekcie uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że Komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”. 

 

Radny Grzegorz Grzegorzewski powiedział, że spostrzegł, iż występowało o dotację 6 parafii, 

z których jedna się nie załapała. 

Naczelnik Marek Smektała powiedział, że wycofała się. 

Radny Grzegorz Grzegorzewski zauważył, że ponad połowa dotacji dotyczy gminy Krobia. Trochę 

go boli, że zabrakło tu sprawiedliwości. Powiedział, że nie wie, czy może, ale chciałby złożyć wniosek 

o zwiększenie środków na Parafię Rzymskokatolicką pw. Pocieszenia NMP w Borku Wlkp. 

Wiadomo, że jest to parafia, która ucierpiała w wichurach. Parafia występowała o 30 000, a dostaje 

15 000 zł. Zaproponował, aby zwiększyć chociaż o 5 000 zł.  Pytał również o parafię w Jeżewie, 

w której w ubiegłym roku msza święta odbywała się w namiotach. Uważa, że tam powinna być 

największa pomoc. Dlatego proponuje, aby chociaż 5 000 zł z środków przeznczonych na parafie 

w Krobi przerzucić na Borek. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział,  że wniosek można złożyć.  

Radny Grzegorz Grzegorzewski potwierdził, mówiąc, że chciałby złożyć wniosek o zmniejszenie 

z 35 000 zł na 30 000 zł kwoty dotacji na parafię w Domachowie i zwiększenie do 20 000 zł na 

parafię w Borku.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił uwagę, że te akcenty finansowe co roku rozkładają 

się trochę inaczej. Jego zdaniem ta duża pula pieniędzy przeznaczona na gminę Krobia wynika też 

z tego, że parafia Domachowo realizuje ważny projekt unijny i aby mógł być on skuteczny, potrzebny 

jest duży wkład własny.  

Radny Grzegorz Grzegorzewski powiedział, że jest bardzo ostrożny, jeśli chodzi o rozdawnictwo 

pieniędzy na takie instytucje, jak kościół. Powiedział, że odrobił sobie lekcje. Nie chciał, ale 

Przewodniczący go do tego sprowokował. Wie, że środki te są na zabytki. Ta instytucja 11 mld zł 

bierze corocznie z budżetu państwa. Posiada 160 000 ha ziemskich, z których bierze też dotacje do 

każdego hektara. Wie, że to nie jest wielka kwota, ale bardzo lubi sprawiedliwość, aby dzielić po 

równo.  
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Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że jest taka zasada, która mówi, że sprawiedliwie nie 

zawsze znaczy równo, choć podziela opinię dotyczącą tego, że taki podział ma mieć sprawiedliwy 

charakter. Pan radny ma oczywiście prawo złożyć wniosek w tej sprawie, ale zwrócił uwagę, że 

przed rokiem podejmowali uchwałę intencyjną dotyczącą kościoła w Domachowie, deklarując 

konkretną kwotę. Ta kwota stanowi wkład własny w realizację projektu unijnego. Nie chciałby, aby 

w tej chwili, poprzez zmianę decyzji, narobili księdzu proboszczowi jakichś problemów 

z rozliczeniem tego projektu, który jest wart przynajmniej kilkanaście razy więcej. Przypomniał, że 

w ubiegłym roku mieli również podobną sytuację ze środkami unijnymi, a dotyczącą bazyliki na 

Świętej Górze. Rada Powiatu przeznaczała 100 tys. zł. Podobną kwotę przeznaczała też gmina 

Gostyń i nieco mniejszą gmina Piaski. To stanowiło istotny wkład samorządów lokalny w projekt 

unijny realizowany za ponad 4 mln zł. Dziś widzimy, jak wygląda ołtarz polowy oraz ołtarze. Wsparcie 

samorządowe pozwoliło zgromadzić parafiom wkład własny i dzięki temu na teren powiatu zostały 

ściągnięte bardzo duże pieniądze na ochronę dziedzictwa narodowego. Zwracając się do radnych, 

powiedział, że ma prośbę, aby nie ruszać kwoty 35 000 zł, bo jest to związane ze środkami unijnymi.  

Radny Grzegorz Grzegorzewski powiedział, że on za uchwałą intencyjną, o której mówił Starosta, 

nie głosował, był wówczas przeciwny. Dlatego może zabrać w tym punkcie głos. Zachowa się według 

własnego sumienia. Powiedział, że wniosek wycofuje.  

Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora powiedział, że na terenie gminy Borek są trzy kościoły: 

klasztor, fara oraz św. Krzyża na cmentarzu. Obecny proboszcz ma problemy ze wszystkimi 

kościołami i na każdy z nich potrzebuje pilnie środki finansowe. Na dzień dzisiejszy do spłaty jest 

około 200 000 zł. Na klasztor proboszcz składał zewnętrzny program na kwotę ok. 1,2 mln zł. Nie 

ma informacji, czy po odwołaniu, proboszcz otrzyma to dofinansowanie. Kiedy będzie potrzeba  

postawienia kopuły, to wówczas wesprą w nieco większej kwocie proboszcza w tym zadaniu. 

Dzisiejszy wniosek dotyczy fary.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, iż uważa, że otwierają się w tej chwili przed 

parafiami duże możliwości pozyskiwania środków unijnych. Niektórzy administratorzy tych parafii 

nauczyli się już po te środki sięgać. Jego zdaniem, jako samorząd, powinni przede wszystkim 

wspierać te parafie, które pozyskują pieniądze z zewnątrz na ważne cele. Wiadomo, że 

pozyskiwanie takich pieniędzy wiąże się z koniecznością posiadania wkładu własnego. Stąd to 

zjawisko polegające na tym, że niektóre parafie wnioskują o wyższe kwoty. Odwołując się do słów 

pana Sikory, powiedział, że czas Borku nadejdzie.  

Radny Zbigniew Kulak powiedział, że spojrzałby na tą sprawę nieco szerzej. W zasadzie wszystkie 

te dofinansowania dotyczą obiektów kościelnych. Tymczasem mają mówić o renowacji zabytków, 

restauracji i robotach budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków. Domyśla się, 

że nie było innych wniosków niż kościelne. Ale to jest kolejne uchybienie, że w ogóle nie potrafili 

dotrzeć do właścicieli i administratorów innych obiektów zabytkowych niż tylko kościelne. Kolejny 

rok tak się dzieje. Jeżeli oni nie docierają, to albo nie widzą szans na dofinansowanie, albo nie są 

poinformowani, że taka możliwość istnieje. Administratorzy obiektów kościelnych świetnie już te 

ścieżki wydeptali, mają dokładne rozpoznanie i wnioski co roku ponawiają. To są wnioski na 

przyszłość. Nie może tak być, że powiat będzie tylko obiekty kościelne z tych środków publicznych 

finansować.  

Starosta Robert Marcinkowski, odnosząc się do tematu sprawiedliwości, zwrócił się do radnych, 

aby zechcieli zerknąć na tabelę, w której znajduje się wnioskodawca, przewidywany koszt 

przedsięwzięcia oraz wnioskowana kwota dotacji. Zarząd wypracował metodę propozycji przyznania 

tych dotacji. Może się wydawać, że Parafia Rzymskokatolicka w Piaskach dostaje małe 

dofinansowanie w kwocie 5 000 zł, ale koszt przedsięwzięcia to 17 000 zł. Może się z kolei wydawać,  

że Parafia Rzymskokatolicka pw. Św. Małgorzaty w Gostyniu otrzymuje duże dofinansowanie, bo 

20 000 zł, ale z kolei koszt przedsięwzięcia to 95 000 zł. Ta zasada, którą przyjęli, mówi o tym, że 

poruszali się w podobnych proporcjach oscylujących w okolicach 25-30% w stosunku do wielkości 

zadania.  
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Radny Grzegorz Grzegorzewski powiedział, że ma jeszcze taką zasadę, że patrzy na zasób 

danego okręgu. Uważa, że gmina Krobia jest zasobna, proboszcz ma teren bogatszy. Patrząc na 

Jeżewo, jest to bardzo biedna gmina, tam sobie proboszcz bez sfinansowania nie poradzi. Uważa, 

że Krobia jest bardzo bogatym terenem i nawet bez tych pieniędzy by sobie poradzili.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się do radnego Grzegorzewskiego z pytaniem 

o wniosek. 

Radny Grzegorz Grzegorzewski wycofał wniosek. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/262/18 w sprawie udzielenia dotacji z budżetu powiatu na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków została podjęta w wyniku głosowania: 17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 

2 głosach „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 

Ad 8 d) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/185/17 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 

30 marca 2017 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób 

niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na poszczególne zadania w 2017 r. przedstawił Dyrektor 

PCPR w Gostyniu Mirosław Sobkowiak. Poinformował, że w tym roku PFRON przeznaczył dla 

Powiatu Gostyńskiego kwotę 1 227 063 zł. Proponowany projekt uchwały przedstawia podział tych 

środków na rehabilitację zawodową i społeczną. Projekt został opracowany przez PCPR oraz 

Powiatowy Urząd Pracy w Gostyniu oraz został zaopiniowany przez Powiatową Społeczną Radę ds. 

Osób Niepełnosprawnych.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”.  

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że projekt uchwały 

Komisja zaopiniowała pozytywnie: 6 głosów „za”.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu Alfred Siama przedstawił opinię Powiatowej Społecznej Rady ds. 

Osób Niepełnosprawnych. Opinia jest pozytywna.  

Opinia stanowi załącznik do protokołu. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Salę posiedzeń opuścił Starosta Robert Marcinkowski. 

Na sali obecnych jest 18 radnych. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/263/18 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/185/17 Rady Powiatu 

Gostyńskiego z dnia 30 marca 2017 r. w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, realizowanych w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz wysokości kwot na 

poszczególne zadania w 2017 r. została podjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

  

 

Na salę powrócił Starosta Robert Marcinkowski. 

Na sali obecnych jest 19 radnych. 
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Ad 8 e) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zadeklarowanie i uiszczenie wpłat na udziały 

w Spółdzielni Socjalnej Ecoss przedstawił Kierownik Biura Promocji i Rozwoju Powiatu Łukasz 

Burkiewicz. W uchwale Rada deklaruje objęcie 10 udziałów o łącznej wartości 50 tys. zł. W tej chwili 

powiat gostyński posiada dwa udziały. Po podjęciu tej uchwały i uiszczeniu wpłaty powiat gostyński 

będzie posiadał 12 udziałów. Za środki przekazane spółdzielni Ecoss mają zastać zakupione środki 

trwałe, m.in. sprzęt do prowadzenia prac na drogach powiatowych. Objęcie nowych udziałów ma 

również wzmocnić spółdzielnię pod względem płynności finansowej, a także umożliwić 

otrzymywanie kredytów. Przypomniał, że również gminy Krobia i Krzywiń podjęły uchwały 

o uiszczenie wpłat kwot na udziały. 

  

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za” 

 

Radny Grzegorz Grzegorzewski powiedział, że będzie przeciwny. Jest jeden tylko powód. Na tej 

sali było spotkanie z prezesem spółdzielni Ecoss. Niepokoi go to, że spółdzielnia zarobiła od gminy 

Krobia ponad 1 mln zł, a od powiatu 200-300 tys. zł. Uważa, że powiat bardzo mało z tego korzysta, 

w przeciwieństwie do Krobi. Zapytał, dlaczego ktoś promuje jedną firmę. 

Radny Damian Walczak powiedział, że chce zaprotestować przeciwko takim sformułowaniom, że 

ktoś zarabia albo ktoś sprytnie wykorzystuje. Powinna ich cechować większa wnikliwość przy 

wypowiadaniu tego typu sformułowań. To że powiat w mniejszym zakresie korzysta to fakt. Być 

może wniesienie udziałów, dosprzętowienie pomoże spełnić oczekiwania, bo radny często zgłasza 

swoje uwagi co do jakości wykonywanych prac. Dzisiaj jest problem z wykonawcami, więc 

doinwestowanie spółdzielni socjalnej, której są udziałowcem, w sposób bezpośredni może wpłynąć 

na jakość wykonywania tych prac. Zaapelował do radnego, aby w ten sposób wiązał te tematy, a nie 

wskazywał na jakieś zarabianie, bo to jest przede wszystkim przychód, czyli inna kategoria 

ekonomiczna. Dzisiaj rozmawiał z prezesem spółdzielni socjalnej. Nowy udziałowiec, jakim jest 

gmina Krzywiń, dokonał już wielu zleceń na rzecz spółdzielni socjalnej Ecoss i na ten moment zakres 

prac, które wykonuje, to ok. 0,5 mln zł. Te możliwości są, już został zakupiony w tym roku sprzęt, 

m.in. koparka, a za chwilę będzie układarka do kostki, ma być też przyczepa i ciągnik. Jego zdaniem 

to w sposób realny wpłynie na możliwości i jakość wykonywania prac przez spółdzielnię. Prosi, aby 

na przyszłość bardziej wnikliwie do tych spraw podchodzić.  

Radny Grzegorz Grzegorzewski, zwracając się do przedmówcy, powiedział, że nie miał zamiaru 

obrażać radnego. Powiedział, że podpiera się cyframi. Zwracając się do radnego, powiedział, że 

chyba umie odróżnić cyfrę przekraczającą milion albo 270 czy 280 tys. Powiedział, że realnie patrzy 

na cyfry.  

Radny Grzegorz Marszałek zwrócił się do Kierownika Biura Promocji i Rozwoju Powiatu 

o wyjaśnienie, czy gminy Krobia i Krzywiń również objęły udziały w tej samej wysokości.  

Kierownik Łukasz Burkiewicz potwierdził, mówiąc, że w podobnej wysokości. Wszyscy udziałowcy 

mają udziały o wartości po 60 000 zł, czyli łącznie 180 000 zł. Jeden udział ma wartość 5 tys. zł.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu pojawiła się ważna teza, 

że dzięki zwiększeniu kapitału będzie możliwość większego zadbania o drogi powiatowe. Poprosił 

o sprecyzowanie, jakie prace przy drogach ta spółdzielnia może czy też będzie mogła wykonywać.  

Kierownik Łukasz Burkiewicz powiedział, że nie chce się wypowiadać co do kwestii technicznych, 

musiałby to doprecyzować Prezes lub Zarząd Spółdzielni. Te środki, które w tej chwili samorządy 

przekazały czy przekażą na konto Spółdzielni, spowodują, że będzie można zakupić dodatkowy 

sprzęt, o którym wspomniał radny Walczak. Dodał, że spółdzielnia będzie bardziej elastyczna pod 

kątem zadań wykonywanych dla samorządów i na pewno potencjał Spółdzielni pod tym względem 

znacznie się wzmocni.   
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Przewodniczący Rady Alfred Siama zapytał, czy chodzi tylko o sprzęt do koszenia poboczy 

i układania kostki, czy również o sprzęt, dzięki któremu będzie można likwidować ubytki 

w nawierzchni.  

Kierownik Łukasz Burkiewicz powiedział, że powtórzy to, co powiedział radny Walczak, bo taką 

też ma informację od Prezesa Spółdzielni, że w ramach tych środków będzie zakupiona układarka, 

traktor z przyczepą i minikoparka.  

Radny Grzegorz Marszałek powiedział, że na spotkaniu Prezes wskazywał przede wszystkim na 

zwiększenie kapitału, ponieważ do tej pory wynosił on 2 tys. zł. Spółdzielnia startuje do różnych 

zadań nie tylko na terenie naszego powiatu i ten kapitał nie był wystarczający. To ma więc podnieść 

możliwość działalności Spółdzielni.  

 

Uchwała Nr XXXVIII/264/18 w sprawie wyrażenia zgody na zadeklarowanie i uiszczenie wpłat 

na udziały w Spółdzielni Socjalnej Ecoss została podjęta w wyniku głosowania: 16 głosów 

„za”, 1 głos „przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 

Ad 8 f) 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli utworzenia Stowarzyszenia Samorządów Południowo-

Zachodniej Wielkopolski „Samorząd dla Zrównoważonego Rozwoju” i przystąpienia do 

Stowarzyszenia Powiatu Gostyńskiego przedstawiła Radca Prawny Magdalena Zawieja. 

Poinformowała, że projekt uchwały wyraża wolę powiatu utworzenia Stowarzyszenia Samorządów 

Południowo-Zachodniej Wielkopolski „Samorząd dla Zrównoważonego Rozwoju” i przystąpienia 

naszego powiatu do tego Stowarzyszenia. Projekt stowarzyszenia stanowi załącznik do tej uchwały. 

W gestii Wysokiej Rady będzie leżało dokonanie wyboru dwóch osób, ponieważ zgodnie ze 

Statutem Stowarzyszenia może być powołany jako przedstawiciel powiatu więcej niż jedna osoba. 

Wynika to również z przyczyn praktycznych, ponieważ może być sytuacja, kiedy ktoś może być 

niedysponowany i nie będzie mógł brać udziału w pracach Stowarzyszenia, wówczas będzie druga 

osoba, która będzie mogła tę rolę pełnić. Radca zwróciła uwagę na drobny błąd literowy w tytule 

uchwały, gdzie zapis „zrównoważonego rozwoju” powinien być napisany wielkimi literami. Podobną 

poprawkę należy nanieść w statucie Stowarzyszenia. Inicjatywna założenia Stowarzyszenia 

Samorządów Południowo-Zachodniej Wielkopolski powstała w wyniku rozmów prowadzonych przez 

powiat gostyński, powiat rawicki oraz gminy Krobia i Miejska Górka. 27 października 2017 roku 

w Starostwie Powiatowym w Gostyniu odbyło się spotkanie w sprawie wspólnej inicjatywy 

utworzenia Stowarzyszenia Samorządów Południowo–Zachodniej Wielkopolski „Samorząd dla 

Zrównoważonego Rozwoju”. W spotkaniu udział wzięło 18 przedstawicieli samorządów południowo-

zachodniej Wielkopolski, którzy wyrazili zainteresowanie utworzeniem tego Stowarzyszenia. 

Kolejnym etapem prac nad utworzeniem organizacji będzie opracowanie niezbędnych dokumentów 

związanych z rejestracją Stowarzyszenia. Stowarzyszenie reprezentować będzie zrzeszone w nim 

gminy, powiaty i województwa w poczynaniach mających na celu m.in. podejmowanie działań na 

rzecz ochrony środowiska naturalnego, w szczególności w związku z ewentualną budową kopalni 

węgla brunatnego i elektrowni na naszym terenie, ochrony rzek, jezior, naturalnych cieków wodnych 

i ujęć wody w regionie, podejmowanie działań na rzecz rozwoju obszarów wiejskich, rolnictwa, 

propagowanie energii odnawialnych i popularyzowanie wiedzy na powyższe tematy 

w społeczeństwie. Tworzenie i przystępowanie powiatu do stowarzyszenia należy do wyłącznej 

właściwości rady powiatu, stąd konieczność podjęcia niniejszej uchwały.  

Wicestarosta Czesław Kołak powiedział, że PAK Górnictwo Sp, z o.o. w oparciu o złoże Oczkowice 

opracowuje plany budowy nowego dużego zagłębia górniczo-energetycznego w gminach Miejska 

Górka i Krobia położonych odpowiednio w powiatach rawickim i gostyńskim. W pierwszym kwartale 

2015 r. zaniepokojeni tymi planami samorządy powiatu rawickiego i gostyńskiego zleciły 

naukowcom opracowanie opinii hydrogeologicznych, które wykazały wady w rozpoznaniu 

hydrogeologicznym, przedstawionym w dokumentacji złożowej. Opisano spodziewane zagrożenia 
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dla gospodarki wodnej i środowiska południowo-zachodniej Wielkopolski. W sposób kompleksowy 

przeprowadzono analizę skutków prowadzenia głębokiego, regionalnego odwodnienia górniczego 

związanego z odkrywkową eksploatacją złoża węgla brunatnego Oczkowice o powierzchni 70 km 

przez okres co najmniej 50 lat. Oprócz degradacji cennych dla zaopatrzenia w wodę do picia i na 

potrzeby gospodarcze lokalnych zbiorników wód podziemnych, zagrożeniem dla jakości tych wód 

są wody wgłębne o wysokim zasoleniu migrujące do ewentualnej odkrywki i wody głębinowe 

z jeszcze głębszego podłoża. Jako samorządy realizujące zadania rządowe stojące na straży 

Skarbu Państwa wystąpili do Ministra Środowiska z wnioskiem o ponowne rozpatrzenie 

zatwierdzonej dokumentacji złożowej i przekazanie jej celem zaopiniowania przez Komisję 

Dokumentacji Hydrogeologicznych przy Ministrze Środowiska oraz z wnioskiem o uznanie nas za 

stronę w postępowaniu. Minister odrzucił wniosek. Korzystając z przysługującego prawa do 

odwołania, skierowali sprawę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego, który również zajął 

negatywne stanowisko i podtrzymał stanowisko Ministra Środowiska. Wyczerpali wszystkie 

możliwości administracyjno-prawne jako samorządy: powiat gostyński, powiat rawicki, gmina 

Miejska Górka i gmina Krobia, ukazując skalę zagrożenia naszego regionu budową kopalni 

odkrywkowej węgla brunatnego oraz braki w dokumentacji złożowej. Mając na uwadze powyższe 

argumenty, uznali, że należy podjąć działania w szerszym zakresie, a mianowicie utworzyć 

stowarzyszenie wszystkich samorządów naszego regionu, które mogą być zagrożone budową 

dużego zagłębia górniczo-energetycznego. Uważają, że jako samorząd mają obowiązek 

przedstawiać zagrożenia i bronić naszych lokalnych społeczności przed degradacją środowiska, 

dlatego wszystkie zagrożone samorządy powinny wspólnie się zjednoczyć i pracować dla dobra 

naszego regionu. Podczas pobytu w Gostyniu Prezydent RP Andrzej Duda zadeklarował, że nie 

będzie kopalni na naszym terenie bez konsultacji społecznych, a posłowie na Sejm Jan Dziedziczak 

i Jan Mosiński deklarowali na Świętej Górze. że póki rządzi PIS kopalni na naszym terenie nie 

będzie. Minister Energii deklarował, że będzie się zwracał o opinie społeczne, a nie dopuścił do 

głosu samorządowców, którzy po 3-miesięcznym oczekiwaniu na zaproszenie otrzymali odpowiedź, 

że konsultacje społeczne zostały zakończone, nie biorąc nas pod uwagę, nie dopuszczając 

samorządów z naszego regionu do konsultacji społecznych. Jako samorządy oczekują na decyzję 

mówiącą, że kopalni i elektrowni na naszym terenie nie będzie ze względu na błędy i zagrożenia, 

które tu popełniono. Przedstawiają również przykłady tych błędów i rażących naruszeń prawa. 

Dodał, że jego zdaniem, jeśli ktoś jest przeciwny utworzeniu Stowarzyszenia, to jest za kopalnią. 

Jako zespół pracowali w składzie: Maria Wołcyrz, Magdalena Zawieja, Andrzej Szumski, Łukasz 

Burkiewicz oraz Czesław Kołak przez 3,5 roku. Podziękował za pracę całego zespołu. 

Geolog Pani Maria Wołcyrz powiedziała, że wg opinii naukowców i jej długoletniego doświadczenia 

w pracy jako geologa oraz jej poprzedników na tym stanowisku w administracji geologicznej, 

w przypadku podjęcia decyzji o budowie kopalni odkrywkowej gminom, położonym na złożu węgla 

brunatnego „Oczkowice” i w jego sąsiedztwie, grozi bezpowrotna utrata zbiorowisk wód 

podziemnych, struktur wodonośnych  i ich ujęć na obszarze odkrywki, osuszenie w wielu miejscach 

poziomu wód gruntowych oraz co najmniej 50% straty w zasobach wód podziemnych, zagrożenie 

lokalnych rzek zrzutami zasolonych wód z wielkopromiennego odwodnienia piętra neogeńsko-

paleogeńskiego występującego pod pokładem węgla brunatnego, pogłębiony deficyt zasobów 

wodnych . Nasuwa się przy tym pytanie, skąd dostarczać wodę do systemu chłodzenia elektrowni. 

Przyrost ascenzji słonych wód podłoża mezozoicznego pod wpływem procesów utleniania siarczków 

ma wpływ na obniżenie jakości wód zbierających się w wyrobisku, a także na zagrożenie osadów. 

Wynikiem tego będzie pojawienie się kwaśnych wód bogatych w siarczany. Zagadnienia dopływu 

wód i zawodnienia muszą być odpowiednio opracowane na etapie dokumentowania zasobów złoża. 

O ile rozpoznanie wskazuje na konieczność realizacji odwodnień, konieczne jest sporządzenie 

dokumentacji hydrogeologicznej dotyczącej zagadnień odwodnienia zakładów górniczych. Dlatego 

należy podtrzymywać stanowisko, że dokumentację złożową powinna zaopiniować komisja 

dokumentacji hydrogeologicznych przy Ministrze Środowiska. Na taki tok postępowania wskazuje 

Rozporządzenie Ministra Środowiska z dnia 1 lipca 2015 r. w sprawie dokumentacji geologicznej 



 

14 

 

 

złoża kopaliny, z wyłączeniem złoża węglowodoru, które stanowi, że część tej dokumentacji 

geologicznej złoża kopaliny powinna zawierać wyniki badań i charakterystykę warunków 

geologiczno-górniczych złoża kopaliny, w szczególności hydrogeologicznych, geologiczno-

inżynierskich, gazowych i geotermalnych w zakresie niezbędnym dla projektowania, prowadzenia 

i zakończenia eksploatacji oraz wykorzystania terenu po zakończeniu działalności górniczej 

i rekultywacji tego terenu. Natomiast Minister twierdzi, że informacje dotyczące warunków 

hydrogeologicznych będą opracowane w odrębnej dokumentacji i udowadnia, że należy odróżnić 

dokumentację geologiczną od dokumentacji hydrogeologicznej zgodnie z ustawą Prawo 

geologiczne i górnicze, a pomija przepisy szczegółowe zawarte w Rozporządzeniu. Niepełna 

informacja zawarta w dokumentacji złożowej będzie powielana w Raporcie oddziaływania na 

środowisko i w decyzji środowiskowej w drodze postępowania o ubieganie się o koncesję na 

wydobycie. Na początku roku Ministerstwo Energii przedstawiło program dla górnictwa do 2030 roku. 

Wkrótce programem dla górnictwa węgla kamiennego i brunatnego ma zająć się kierownictwo 

Ministerstwa Energii. Później przyjęty przez resort program trafi do uzgodnień międzyresortowych 

i konsultacji społecznych. Następnie dokumentami powinien zająć się Komitet stały rządu, 

a w konsekwencji rząd. Jak mówił Wiceminister Tobiszewski, docelowo Rada Ministrów ma przyjąć 

strategię energetyczną Polski, której elementami składowymi będą sektorowe programy dla 

górnictwa węgla kamiennego i brunatnego, strategia dla ciepłownictwa oraz prognozowany miks 

energetyczny Polski. W lipcu tego roku ma dojść do prezentacji strategii węgla brunatnego 

i kamiennego. Następnie wraz ze strategią ciepłowniczą oraz między innymi prognozą miksu 

energetycznego Polski złożą się one na Krajową Strategię Energetyczną. Dlatego tak ważne jest 

powstanie Stowarzyszenia, które będzie mogło z innymi stowarzyszeniami z naszego regionu 

wpływać na decyzje rządu w sprawie złoża Oczkowice.  

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 

Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”.  

 

Radny Ireneusz Lesiński zapytał, czy już wiadomo, ile powiatów i gmin zatwierdziło ten statut. 

Wicestarosta Czesław Kołak odpowiedział, że wstępnie wszystkie samorządy gminne z powiatów 

rawickiego i gostyńskiego chcą wstąpić do Stowarzyszenia. Powiat rawicki przystępuje 28 tego 

miesiąca, Leszno również, Rydzyna, Bojanowo są za przystąpieniem do Stowarzyszenia. 

Radny Ireneusz Lesiński zapytał, czy powiaty i gminy podejmowały już uchwały.  

Wicestarosta Czesław Kołak odpowiedział, że na dzień dzisiejszy powiat gostyński podejmuje jako 

pierwszy i oczekują na potwierdzenia innych samorządów. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił uwagę, że nie byli tutaj wskazani przedstawiciele. 

Dlatego zwrócił się o zgłaszanie kandydatur.  

Starosta Robert Marcinkowski zgłosił kandydaturę Wicestarosty Czesława Kołaka. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił uwagę, że mają też alternatywę „albo”, zapytał, czy 

będzie jeszcze jakieś nazwisko. 

Wicestarosta Czesław Kołak powiedział, że można jeszcze jedną osobę zaproponować.  

Radca Magdalena Zawieja wyjaśniła, że przedstawicielem może być członek organu naszego 

powiatu, a więc radny bądź członek Zarządu. Jeśli ktoś z radnych byłby zainteresowany pracą 

w Stowarzyszeniu to zaprasza do zgłoszenia. Dodała, że jeśli taka osoba się nie zgłosi, to jest 

możliwość wyboru tylko jednego przedstawiciela, bo Statut na to zezwala. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama zapytał, czy któryś z radnych chciałby wejść do 

Stowarzyszenia jako przedstawiciel powiatu gostyńskiego.  

Radny Zbigniew Kulak powiedział, że nie ma zdania w tej sprawie. Wypowiedź Wicestarosty była 

merytorycznie bardzo rzeczowa. Zapytał, czy wobec tego (skoro ta cała droga, którą przedstawił 

Wicestarosta, właściwie nie odniosła skutku) startowanie jeszcze raz w tych wszystkich sporach pod 

marką Stowarzyszenia daje jakieś nowe pole dla argumentowania racji. Ma wątpliwość, dlaczego to 

robią tuż przed wyborami, bo właściwie to chyba zbyt aktywnie już nie podziałają. Zanim to wszystko 
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się ukonstytuuje, zanim wpłyną składki itd., to będzie koniec kadencji. Zapytał, czy nie byłoby 

rozsądniejsze, gdyby tego typu aktywność podjęła już nowa kadencja samorządów. Zaznaczył, że 

stawia to jako pytanie otwarte. Zwracając się do radcy prawnego, zwrócił uwagę, że skoro 

korygowała już jakieś literówki, to czy poza zapisem słów „Zrównoważony Rozwój” wielkimi literami, 

już żadnych zmian w tym Statucie nie można wnosić. Powiedział, że widzi tu jeszcze językowe 

uchybienia. 

Radca Prawny Magdalena Zawieja powiedział, że do treści Statutu nie bardzo, ponieważ został on 

przyjęty na spotkaniu 27 października przez te samorządy, które przyjechały na to spotkanie i są 

zainteresowane przystąpieniem do Stowarzyszenia. Ten Statut jest projektem i będzie później mógł 

być zmieniany przez samo Stowarzyszenie. Na tym etapie intencją wyrażenia woli i założenia 

Stowarzyszenia oraz przystąpienia do niego jest przyjęcie Statutu jednolitego przez wszystkie 

pozostałe gminy i powiaty.  

Radny Zbigniew Kulak zwrócił uwagę, że zostanie zatem przyjęty z małymi literami.  

Radca Prawny Magdalena Zawieja powiedziała, że Przewodniczący dokonał już korekty i jej 

zdaniem tu już żadnych błędów nie ma, oprócz tych dwóch dużych liter.  

Radny Zbigniew Kulak zapewnił, że błędy są.  

Radca Prawny Magdalena Zawieja  powiedziała, że nie może się z tym zgodzić.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się o wskazanie tych błędów, bo być może zostało 

coś przeoczone.  

Radny Zbigniew Kulak odmówił, mówiąc, że zejdą wówczas na zupełnie trzeciorzędne rzeczy. 

Sygnalizuje, że nie jest ten dokument poprawnie po polsku napisany. 

Wicestarosta Czesław Kołak powiedział, że do tej pory jako cztery samorządy wyczerpali 

możliwości działania, dlatego chcą pokazać, jakie jest prawdziwe zagrożenie dla całego subregionu. 

Na zaprezentowanych na ekranie zdjęciach było widać, o jakie zagrożenia chodzi. Najważniejsze 

rzeczy są do zrobienia w najbliższych miesiącach. W czerwcu jest spotkanie konsultacyjne 

w Poznaniu w sprawie polityki surowcowej państwa. Tam chcą przedstawić wszystkie zagrożenia, 

bo jeśli zostanie podjęta już decyzja o wpisaniu złóż Miejska Górka-Krobia-Poniec jako złoża 

strategiczne, to zostanie już tylko krok do powstania kopalni. W lipcu, na wniosek Ministra Energii, 

mają zostać rozpoczęte rozmowy przez rząd, czy ww. złoża mają być złożami strategicznymi dla 

bezpieczeństwa energetycznego kraju. Jeśli w tym terminie nie podejmą żadnych kroków, to 

wówczas można tylko czekać na decyzję o powstaniu kopalni.  

Radny Zbigniew Kulak powiedział, że ciągle nie jest zadowolony z tej odpowiedzi. Zwracając się 

do Wicestarosty, zapytał, czy w tych spotkaniach będzie brał udział jako Wicestarosta Gostyński. 

Czy jeśli będzie brał udział jako przedstawiciel Stowarzyszenia, to jego siła argumentacji i moc 

prawna ulegną jakiejś zmianie?   

Wicestarosta Czesław Kołak powiedział, że chcą przekazać, że zagrożenie dotyczy całego 

subregionu. Zwracając się do radnego Kulaka, powiedział, że jeśli jest niezdecydowany, to zaprasza 

do wspólnego działania w Stowarzyszeniu. 

Radny Zdzisław Kowalczyk zwrócił uwagę na słowa, że do lipca ma się wyjaśnić. Zapytał, czy do 

tego czasu zdążą powołać Stowarzyszenie w gminach i powiatach. Zapytał, czy po wydaniu decyzji 

Stowarzyszenie ulegnie rozwiązaniu. Dodał, że kojarzy mu się to z prezesem, wiceprezesem , 

sekretarką i pieniędzmi na działalność.  

Wicestarosta Czesław Kołak powiedział, że w projekcie Statutu jest zapis mówiący o okresie 

działania Stowarzyszenia.  

Radca Magdalena Zawieja powiedziała, że na posiedzeniu Komisji padło zapytanie, jaką 

Stowarzyszenie będzie miało moc sprawczą. Do tej pory spotykali się w ramach zespołu, który 

pracował też siłami pracowników Starostwa, którzy byli zaangażowani, a którzy mają też swoje 

obowiązki. Fakt jest taki, że próbując przebrnąć przez takie administracyjne postępowania, 

dochodzili kilka razy do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego i nigdy nie uznano ich za stronę 

w tych postępowaniach. Trzeba powiedzieć jasno, że złoża, które się tu znajdują, stanowią własność 

Skarbu Państwa, który może te złoża rozpoznawać, ale wszystko, co znajduje się na tym złożu, jest 
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nasze. To są rzeczy, które należą do naszych mieszkańców, domy, woda do picia, cmentarze, 

zabytki. Jej zdaniem, aby była jakakolwiek moc sprawcza, jak największa ilość samorządów powinna 

się „skrzyknąć” i mówić jednym głosem w tej sprawie. Wiadomo, że ich działalność będzie przede 

wszystkim medialna poprzez branie udziału w różnych konferencjach, uświadamianie 

społeczeństwa i przedsiębiorców. Odnosząc się do funduszy, powiedziała, że pracownicy w ramach 

Starostwa Powiatowego do tej pory, gdy chcieli wykonać ekspertyzy profesorów potrzebne do tego, 

aby w postępowaniach przed sądem wykazywać, że dokumentacja, która została opracowana, jest 

wykonana w sposób nieprawidłowy, musieli to poprzeć dowodem. Z budżetów powiatu 

gostyńskiego, powiatu rawickiego, gmin Miejska Górka oraz Krobia zostały wyłożone jakieś środki 

na to, aby takie ekspertyzy zostały sporządzone. To nie powinno odbywać się w taki sposób. Jeśli 

powstanie Stowarzyszenie, powiaty i gminy będą wpłacały składki na ten cel i to Stowarzyszenie 

w ramach swojego budżetu będzie mogło na takie wydatki te pieniądze przeznaczać. Omawiając 

wysokość składki, powiedziała, że na spotkaniu październikowym padła propozycja, aby wysokość 

składki wynosiła rocznie ok. 4 000 zł, co zostało skorygowane, ponieważ przedstawiciele innych 

samorządów zaproponowali składkę w zależności od liczby mieszkańców. Ten temat będzie 

przedmiotem rozważań Stowarzyszenia. Na początku ich zamiarem było, żeby wydatkować 

z budżetu powiatu nie więcej niż 2 do 5 tys. zł.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama zaproponował, aby powrócić do paragrafu 2 uchwały, gdyż 

wciąż nierozstrzygnięta jest sprawa podstawowa: „Przedstawicielami Powiatu Gostyńskiego 

w Stowarzyszeniu są Czesław Kołak albo” –  nie ma nikogo za tym słowem. Powiedział, że nie wie, 

czy bez wskazania tej osoby będą mogli podjąć tę uchwałę.  

Radca Prawny Magdalena Zawieja powiedziała, że projekt statutu Stowarzyszenia zakłada, że 

przedstawicieli może być więcej niż jeden, co oznacza, że również może być jeden. Jeśli Rada nie 

wytypuje drugiego kandydata, będzie musiała zmienić ten projekt poprzez skreślenia słów: „są” 

i „albo”, a wpisać tylko „jest”. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że będą musieli to zrobić teraz, przed podjęciem 

uchwały. 

Radca Prawny Magdalena Zawieja wyraziła nadzieję, że jeszcze ktoś wyrazi wolę pracy 

w Stowarzyszeniu. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama zwrócił się do radnych z zapytaniem, kto wyraziłby zgodę, 

aby reprezentować powiat gostyński  w tym Stowarzyszeniu, oprócz Wicestarosty Czesława Kołaka.  

Wicestarosta Czesław Kołak zgłosił kandydaturę Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa 

i Ochrony Środowiska Stanisława Dudkę.  

Pan Stanisław Dudka nie wyraził zgody na kandydowanie. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że skoro nie ma innych kandydatur, to muszą 

przeredagować zapis paragrafu 2. 

Radca Prawny Magdalena Zawieja powiedziała, że paragraf ten powinien brzmieć 

„Przedstawicielem Powiatu Gostyńskiego w Stowarzyszeniu jest (tu nazwisko wybranej osoby) bądź 

upoważniona przez nią osoba”.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że jego zdaniem wystarczyłoby tylko wykreślić 

słowo „albo”, czyli „Przedstawicielem Powiatu Gostyńskiego w Stowarzyszeniu są Czesław Kołak 

bądź upoważniona przez niego osoba”. Zapytał, czy to wymaga przegłosowania.  

Radca Prawny Magdalena Zawieja powiedziała, że nie. 

Radny Grzegorz Grzegorzewski powiedział, że ma mętlik w głowie. Gdyby to było trzy lata temu, 

to nawet dwie ręce do góry by podniósł. Starosta wie, jaka była przyczyna. Widzi tylko jeden aspekt 

pozytywny Stowarzyszenia, że będzie mogło być stroną, będzie musiało otrzymać dokumenty, które 

będą przepływać między Warszawą a dołem. Sam ten temat przerabiał indywidualnie, prowadząc 

pewną sprawę. Nie mógł być stroną, bo nie należał do żadnego Stowarzyszenia, tylko prowadził 

pewną grupę społeczeństwa, reprezentując ją jako radny. Zapytał, czy Stowarzyszenie zaprezentuje 

jego, jako zwykłego śmiertelnika.  



 

17 

 

 

Geolog Maria Wołcyrz przypomniała, że istnieją jeszcze dwa stowarzyszenia, które są  przeciwko 

budowy kopalni:  Stowarzyszenie „Nasz Dom” jednoczące rolników oraz „Przedsiębiorczość dla 

Ekologii”. Samorządy stoją na straży Skarbu Państwa i mają tu bardzo duży, szczególny głos. Jeżeli 

wszyscy będą zjednoczeni, to będą reprezentować wszystkich obywateli i będą w sposób konkretny, 

przekonujący dla rządu działać i przedstawiać te zagrożenia. Podkreśliła, że zagrożenia są. 

Z uporem maniaka ktoś stoi i pilnuje tej dokumentacji, która nie odzwierciedla właściwej budowy 

geologicznej terenu i nie pokazuje zagrożeń. Domagali się tylko od Ministra, aby tą dokumentację 

przekazał u siebie w Ministerstwie, na Komisji Dokumentacji Hydrogeologicznej, gdzie jest zespół 

naukowców i profesorów i żeby oni się do tej dokumentacji odnieśli. 

Wicestarosta Czesław Kołak powiedział, że nie są przeciwni bezpieczeństwu energetycznemu 

kraju, tylko są przeciwni temu, aby ze względu na zagrożenia kopalnia powstała na naszym terenie.  

Radny Ireneusz Lesiński zapytał, czy nie lepiej, aby powiat przystąpił do jednego z istniejących 

stowarzyszeń, która ma już osobowość prawną i może być stroną.  

Radny Mikołaj Rogala odniósł się do wypowiedzi Wicestarosty, który powiedział, że kto nie jest za 

tą uchwałą, jest za kopalnią. Jest to trochę wymuszanie, że każdy musi poprzeć tą uchwałę, 

a wiadomo, że raczej nikt z tutaj obecnych nie jest za kopalnią. Rozumie zasadność tworzenia 

Stowarzyszenia, ale stoi na takim stanowisku jak radny Lesiński, że jeśli są już dwa Stowarzyszenia, 

trzecie Stowarzyszenie, to w pewnym momencie zrobi się tak, że wszystkie trzy stowarzyszenia 

w jeszcze jedno wcisną.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama, odnosząc się do paragrafu drugiego, powiedział, że musi on 

ulec korekcie. Przy założeniu, że Rada nie wskazuje drugiego przedstawiciela, powinien on brzmieć: 

„Przedstawicielami Powiatu Gostyńskiego w Stowarzyszeniu są Czesław Kołak bądź upoważniona 

przez niego osoba”. 

 

Uchwała Nr XXXVIII/265/18 w sprawie wyrażenia woli utworzenia Stowarzyszenia 

Samorządów Południowo-Zachodniej Wielkopolski „Samorząd dla Zrównoważonego 

Rozwoju” i przystąpienia do Stowarzyszenia Powiatu Gostyńskiego została podjęta w wyniku 

głosownia: 15 głosów „za”, 0 głosów „wstrzymujących się” przy 4 głosach „wstrzymujących 

się”. 

W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 

Salę posiedzeń opuścił radny Grzegorz Grzegorzewski. 

Na sali pozostało 18 radnych. 

 

Ad. 8 g) 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2018 r. przedstawiła Skarbnik 

Powiatu Eleonora Gościniak. Poinformowała, że Zarząd na posiedzeniu w dniu 22 marca 2018 roku 

przyjął projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu 

na 2018 rok. Zmiany w planie dochodów dotyczą: 

1. zwiększenia planu dochodów o kwotę 115 000,00 zł z tytułu zwiększenia pomocy finansowej 

z gminy Piaski na dofinansowanie zadania „Przebudowa drogi nr 4908P m. Piaski ulica Św. 

Marcina”,  

2. zwiększenia planu dochodów o kwotę 100 000,00 zł z opłaty komunikacyjnej,  

3. zwiększenia planu dochodów o kwotę 100 000,00 zł z usług w domach pomocy społecznej,  

4. zwiększenia planu dochodów o kwotę 37 000,00 zł z tytułu wpływu wpłat z oświadczeń 

o powierzeniu wykonywania pracy cudzoziemcowi oraz zezwoleń na pracę sezonową,  

5. zwiększenia planu dochodów o kwotę 50 000,00 zł z tytułu większego wpływu z opłat z zakresu 

geodezji i kartografii,  

6. zwiększenia planu dochodów o kwotę 3 385,00 zł z tytułu wpływu odszkodowania za szkody 

wyrządzone na boisku szkolnym w ZSS w Brzeziu,  
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7. zwiększenia planu dochodów o kwotę 120 000,00 zł z tytułu otrzymania środków z WFOŚiGW na 

usuwanie wyrobów zawierających azbest,  

8. zwiększenia planu dochodów o kwotę 96,00 zł z tytułu zwrotu kosztów egzekucyjnych. 

Ogółem plan dochodów zwiększa się o kwotę  525 481,00 zł. Zmiany w planie wydatków dotyczą: 

1. zwiększenia planu wydatków o kwotę  702 000,00 zł na bieżące remonty i utrzymanie dróg 

powiatowych,  

2. zwiększenia planu wydatków o kwotę 120 000,00 zł na usuwanie wyrobów zawierających 

azbest,  

3. zwiększenia planu wydatków o kwotę 9 228,00 zł w ZSS w Brzeziu na pokrycie kosztów 

naprawy boiska szkolnego,  

4. zwiększenia planu wydatków o kwotę 200 000,00 zł na realizację zadania „Przebudowa 

chodnika w m. Kosowo przy drodze powiatowej nr 4784P oraz budowa chodnika 

w miejscowości Siemowo na odcinku ok. 150 m od muru kościelnego do stawu przy świetlicy 

wiejskiej”,  

5. zwiększenia planu wydatków o kwotę 96,00 zł w Starostwie Powiatowym na bieżące wydatki,  

6. zmniejszenia rezerwy ogólnej o kwotę 200 000,00 zł,  

7. zmniejszenia rezerwy celowej na zadania oświatowe o kwotę 5 843,00 zł,  

8. zmniejszenia rezerwy celowej na poręczenia o kwotę 100 000,00 zł,  

9. zmniejszenia rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne o kwotę 200 000,00 zł,  

10. przesunięcia kwoty 115 000,00 zł w zadaniu „Przebudowa drogi nr 4908P m. Piaski ulica Św. 

Marcina” z wydatków własnych na porozumienia z JST,   

11. przesunięcia pomiędzy działami, rozdziałami i paragrafami w Starostwie Powiatowym 

w Gostyniu, KPPSP w Gostyniu, ZSO w Gostyniu. 

Ogółem plan wydatków zwiększa się o kwotę 525 481,00 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”.  

 

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że przy omawianiu informacji z działalności Zarządu mówił 

o tej inicjatywie, która zamierzają podjąć w ramach sprzątania dróg powiatowych, w ramach zakupu kamer-

fotopułapek. Zwrócił uwagę, że te kwoty są przedstawione w autopoprawce w kwocie 702 000 zł. Jest to 

kwota ogólna, jaka trafia na bieżące utrzymanie dróg powiatowych. Jest to istotne zwiększenie zarówno 

w zakresie remontów, koszenia poboczy, usuwania krzewów, jak również sprzątania rowów. Jeśli chodzi 

o zakup tych kamer-fotopułapek, to one zostały sfinansowane z innego paragrafu i już je zamówiono 

w ramach bieżących wydatków Starostwa Powiatowego.  

Radny Mikołaj Rogala zapytał o koszt fotopułapki  

Starosta Robert Marcinkowski wyjaśnił, że celowo nie powiedział o ilości zakupionych urządzeń. Jest ich 

kilka, jedne urządzenie to ok. 800-900 zł. 

Radny Mikołaj Rogala powiedział, że pyta dlatego, że jeśli to będzie nocą na drzewach, może być łatwym 

kąskiem dla osób, które będą wyrzucały, mogą sobie je przywłaszczyć.   

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że to urządzenie jest w takich barwach, że zlewa się 

z otoczeniem. Ma nadzieję, że ludzie nie będą tego szukać. 

Radny Ireneusz Lesiński  powiedział, że w budżecie jest 120 000 zł na usuwanie azbestu. Zapytał, ile 

azbestu zostało jeszcze na terenie powiatu i czy rzeczywiście jest tyle wniosków. 

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że zostało sporo i przynajmniej do 2032 będzie co robić w tym 

zakresie. 

Naczelnik Andrzej Szumski potwierdził to, co Starosta już powiedział, że sporo eternitu jeszcze zostało.  

To, co zostało do tej pory usunięte w przeciągu 11 lat, stanowi ok. 20% tego, co zostało zinwentaryzowane 

na terenie powiatu gostyńskiego. Do 2032 roku jest ostateczny termin do całkowitego usunięcia azbestu 

z terenu Polski. Pojawia się tu problem związany z kwotą dotacji, którą powiat uzyskuje. W tym roku jeszcze 

powiat otrzymał 120 tys. zł, ale jest ona obarczona wymogami. To nie jest całkowite pokrycie kosztów. Jeśli 
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uzyskują kwotę tak jak dotychczas, np. 600 zł za tonę, a w tym roku będzie 300 zł za tonę. Jeśli wykonawca 

uzyska w przetargu kwotę wyższą niż 300 zł za tonę unieszkodliwienia wyrobu zawierającego azbest, to tą 

kwotę powyżej 300 zł pokryje powiat z gminą. Dotychczas mieścili się w kwocie do 300 zł bez demontażu. 

Prace obejmują uprzątniecie z terenu posesji, zafoliowanie i wywiezienie na składowisko odpadów 

niebezpiecznych. Kwota brutto wynosiła wówczas 270 zł, a w tym roku kwota ta może przekroczyć 300 zł, 

a więc wszystko ponad tą kwotę będzie musiał pokryć powiat. Na przyszłe lata można przyjąć takie 

założenie, że kwoty dotacji (nie wszystkie powiaty w tym roku otrzymały dotacje, połowa wniosków została 

rozpatrzona pozytywnie) będzie coraz trudniej pozyskać. 

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że za pośrednictwem radnych chciałby zachęcić mieszkańców 

do tego, aby korzystali z tej formy, bo nie wiadomo, jak będzie ona wyglądała w przyszłości. W ubiegłym 

roku środki na ten cel jeszcze zostały. Do roku 2032 wszystkie wyroby zawierające azbest muszą zostać 

usunięte. Przypomniał, że 120 tys. zł, które wprowadzają do budżetu, to są tylko środki, jakie pozyskali w 

ramach dotacji z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Do tego dochodzą 

środki powiatu i środki gmin. To jest dobry przykład działalności na niwie powiatowo-gminnej, ponieważ 

powiat przejmuje zadania samorządów gminnych. Dzięki temu, że powiat ma możliwość pozyskania 

środków, środki zyskują też poszczególne samorządy gminne. Ten program dobrze wygląda, dobrze się 

rozwija i ma nadzieję, że będzie kontynuowany w przyszłości, ale pewności nie ma, więc ma apel do 

mieszkańców, aby korzystać z dotacji, póki są. 

Radny Grzegorz Marszałek zwrócił się z pytaniem do Naczelnika, kto będzie dopłacał do tej kwoty ponad 

300 zł oraz kiedy nastąpi rozpoczęcie zbiórki tego eternitu, bo wiele jeszcze zostało po ubiegłorocznych 

wichurach.  

Naczelnik Andrzej Szumski powiedział, że można przyjąć takie założenie, że 120 tys. zł to kwota dotacji 

z Funduszu, 50 tys. kwota zarezerwowana z budżetu powiatu oraz ok. 80 tys. zł z gmin. Jeśli przekroczą 

300 zł za tonę unieszkodliwienia wyrobów zawierających azbest, to tą różnicę będą musieli pokryć 

z własnych środków. Nawet, jeżeli nie wykonają zadania za kwotę 120 tys. zł, ale wykonawca wygrałby 

przetarg na kwotę wyższą niż 300 zł, to pomimo tego będą musieli dopłacić ze środków gmin i powiatu.  

Radny Grzegorz Marszałek zapytał, kiedy rozpocznie się zbiórka.  

Naczelnik Andrzej Szumski odpowiedział, że zakończy się do końca września, a rozpoczną w lipcu lub 

sierpniu. Mają podpisane porozumienie z Funduszem, że do końca września muszą zakończyć to zadanie. 

Wychodzą z takiego założenia, że jeżeli firma wygrała przetarg i przyjeżdża z transportem np. 20-tonowym 

i o godz. 14.00 ma zapakowane pół samochodu, to pracują do późnych godzin, aby załadować cały 

transport.  

 

Autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Uchwała Nr XXXVIII/266/18 w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2018 r. została 

podjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 3 głosach 

„wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  

 

Ad 8 h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 

2018-2028 wraz z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. Poinformowała, 

że Zarząd na posiedzeniu w dniu 22 marca 2018 roku przyjął projekt uchwały Rady Powiatu 

Gostyńskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2028. Zmiany ww. 

uchwały dotyczą zmian w załączniku nr 1 „Wieloletnia Prognoza Finansowa” – uaktualnienie kwot 

ujętych w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie powiatu na 2018 r. oraz załącznik 

nr „Wykaz przedsięwzięć do WPF”: 

 zwiększa się przedsięwzięcie „Budowa drogi łączącej obwodnicę drogi wojewódzkiej nr 434 ze 

skrzyżowaniem ulic Nad Kanią, Europejska w Gostyniu” o kwotę 150 000,00 zł w roku 2019, 
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 zmniejsza się łączne nakłady finansowe w przedsięwzięciu „Przebudowa drogi powiatowej nr 

4903P od drogi krajowej nr 12 (m. Piaski) – Smogorzewo – granica powiatów (gostyńskiego 

i śremskiego)” o kwotę 3 503,70 zł (środki niewykonane w roku 2017), 

 zmniejsza się łączne nakłady finansowe w przedsięwzięciu „Najem Zespołu pałacowo-parkowego 

w Chwałkowie” o kwotę 12 725,68 zł (środki niewykonane w roku 2017).  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  

 

Uchwała Nr XXXVIII/267/18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2018-2028 została podjęta w wyniku głosowania: 15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw” przy 3 głosach „wstrzymujących się”.  

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych.  

 

Przewodniczący ogłosił przerwę w głosowaniu. 

Obrady wznowiono o godz. 15.25 

Po przerwie nieobecni byli radni Grzegorz Grzegorzewski, Tomasz Skibicki oraz Damian 

Walczak.  

Na sali obecnych było 16 radnych. 

 

Ad 8 i) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego Państwowej Straży 

Pożarnej w Gostyniu o stanie bezpieczeństwa na terenie powiatu gostyńskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej w roku 2018 przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama. Poinformował, że 

zgodnie z ustawą o Państwowej Straży Pożarnej Komendant Powiatowy Państwowej Straży 

Pożarnej przynajmniej raz w roku przedstawia  radzie powiatu informację na temat stanu 

bezpieczeństwa powiatu w zakresie ochrony przeciwpożarowej. Komendant wywiązał się z tego 

obowiązku wzorowo, przedstawił taką informację 7 marca br. Była ona przekazana radnym 

i omawiana na niektórych posiedzeniach Komisji. Komendant Tomasz Banaszak poprosił go o to, 

aby przyjąć taką formułę, aby ponownie nie prezentować sprawozdania, tylko odpowie na zadane 

pytania.  

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 

Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za”.  

 

Starosta Robert Marcinkowski przedstawił opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. 

Poinformował, że opinia jest pozytywna.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr XXXVIII/268/18 w sprawie przyjęcia informacji Komendanta Powiatowego 

Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu o stanie bezpieczeństwa na terenie powiatu 

gostyńskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w roku 2018 została podjęta w wyniku 

głosowania:16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych.  
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Na salę powrócili radni Damian Walczak i Tomasz Skibicki. 

Na sali obecnych było 18 radnych. 

 

Ad 9) 

Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej przy SPZOZ w Gostyniu za 2017 r. przedstawił 

Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora. Poinformował, że w podmiocie leczniczym niebędącym 

przedsiębiorcą działa Rada Społeczna, która jest organem inicjującym i opiniodawczym podmiotu 

tworzącego oraz doradczym kierownika. Rada Społeczna przy SPZOZ w Gostyniu została powołana 

uchwałą z dnia 30 grudnia 2014 r. w następującym składzie: 

1) Przewodniczący – Janusz Sikora, osoba wyznaczona przez Starostę Gostyńskiego; 

2) Członek – Ireneusz Rzeźnik, przedstawiciel Wojewody Wielkopolskiego; 

3) Członek – Zofia Grzegorzewska, przedstawiciel Rady Powiatu; 

4) Członek – Piotr Jakubowski, przedstawiciel Rady Powiatu; 

5) Członek – Marek Krawiec, przedstawiciel Rady Powiatu; 

6) Członek – Paweł Rutkiewicz, przedstawiciel Rady Powiatu; 

7) Członek – Magdalena Smektała, przedstawiciel Rady Powiatu; 

8) Członek – Agata Walewska, przedstawiciel Rady Powiatu. 

W dniu 22 czerwca 2017 r. uchwałą Rady Powiatu Gostyńskiego dokonano następujących zmian 

w składzie Rady Społecznej przy SPZOZ w Gostyniu – w miejsce pana Piotra Jakubowskiego 

powołano pana Czesława Wojciechowskiego. W okresie sprawozdawczym odbyło się sześć 

posiedzeń Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki Zdrowotnej w Gostyniu: 

Rada Społeczna przy SPZOZ w Gostyniu podjęła następujące uchwały w sprawie: 

1) wyrażenia opinii o przyjęciu darowizny nowej aparatury i sprzętu medycznego; 

2) uchwalenia regulaminu Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki 

Zdrowotnej w Gostyniu; 

3) zaopiniowania wykonania planu finansowego za 2016 r.; 

4) zaopiniowania planu finansowego na I półrocze 2017 r.; 

5) zaopiniowania wykonania planu finansowego za I kwartał 2017 r.; 

6) zaopiniowania sprawozdania finansowego za 2016 r.; 

7) zaopiniowania wykonania planu finansowego za I półrocze 2017 r.; 

8) zaopiniowania planu finansowego na 2017 r.; 

9) delegowania kandydata do prac w komisji konkursowej na stanowisko dyrektora Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Gostyniu; 

10) zaopiniowania Regulaminu Organizacyjnego SPZOZ w Gostyniu. 

Rada Społeczna przy SPZOZ w Gostyniu dokonała również analiz: 

1) wykonania planu finansowego za 2016 r.; 

2) sprawozdania finansowego (zapoznano się z dokumentacją z badania sprawozdania 

finansowego SPZOZ za 2016 r. – sprawozdanie finansowe  zaopiniowane przez biegłego 

rewidenta); 

3) planu finansowego na 2017 r.; 

4) realizacji kontraktów (zapoznano się z wielkością i zakresem kontraktów z NFZ oraz kwestią 

nadwykonań). 

Na posiedzeniach Rady omawiano także: 

1) skargi wnoszone przez pacjentów korzystających ze świadczeń SPZOZ w Gostyniu, 

z wyłączeniem spraw podlegających nadzorowi medycznemu; 

2) sprawy dotyczące wejścia w życie ustawy o tzw. sieci szpitali, czyli nowelizacji ustawy 

o świadczeniach opieki zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych, a także 

wypracowano stanowisko w sprawie funkcjonowania Oddziału Chirurgii Dziecięcej w SPZOZ 

w Gostyniu w związku z wejściem w życie ww. ustawy; 

3) raport o sytuacji ekonomiczno-finansowej SPZOZ w Gostyniu, który zgodnie z art. 53a ustawy 

o działalności leczniczej dyrektor szpitala sporządził i przedłożył podmiotowi tworzącemu; 
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4) zmiany w statucie SPZOZ w Gostyniu; 

5) sprawę wyżywienia w szpitalu – informację przedstawiła dietetyk SPZOZ w Gostyniu; 

6) program naprawczy SPZOZ w Gostyniu, który kierownik samodzielnego publicznego zakładu 

opieki zdrowotnej zgodnie z art. 59 ust. 4 ustawy o działalności leczniczej zobowiązany jest 

przygotować, jeśli w sprawozdaniu finansowym za ubiegły rok wystąpiła strata netto; 

7) sprawy dotyczące termomodernizacji budynków SPZOZ w Gostyniu; 

8) kwestię rozbudowy SPZOZ w Gostyniu, 

9) realizację projektu pn. „Wyposażenie środowisk informatycznych wojewódzkich, powiatowych 

i miejskich podmiotów leczniczych w narzędzia informatyczne umożliwiające wdrożenie 

Elektronicznej Dokumentacji Medycznej oraz stworzenie sieci wymiany danych między 

podmiotami leczniczymi samorządu województwa”, którego liderem jest Samorząd 

Województwa Wielkopolskiego, natomiast Powiat Gostyński i SPZOZ w Gostyniu partnerami, 

a który ma na celu stworzenie regionalnej sieci teleinformatycznej umożliwiającej przesyłanie 

danych wytworzonych przez uczestników projektu – podmioty lecznicze. 

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama powiedział, że na chwilę powróci jeszcze do punktu 

poprzedniego. Podziękował Komendantowi za przygotowanie informacji. Jest to obszerny 

dokument, który wymagał dużego zaangażowania różnych ludzi.  

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że Komisja 

zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie: 4 głosy „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 

 

Przewodniczący Rady Alfred Siama zapytał o sieć szpitali. Wiadomo, że nasz SPZOZ od kilku 

miesięcy w takiej sieci funkcjonuje. Zapytał, jak Przewodniczący Rady Społecznej ocenia to 

rozwiązanie pod względem organizacyjno-finansowym.  

Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora przypomniał, że SPZOZ w Gostyniu został 

zakwalifikowany do pierwszego poziomu sieci szpitali, w którym funkcjonują oddziały takie, jak 

chirurgia ogólna, oddział wewnętrzny, położnictwo i ginekologia, neontologia, pediatria oraz chirurgia 

dziecięca. Przed wejściem w życie sieci szpitali funkcjonowało to na zasadzie kontraktu. Do 2010 

roku nie istniało pojęcia nadwykonań, a jeśli były, to były w większości płacone. Od 2010 r. pojawiły 

się problemy z płaceniem ze strony NFZ. Nadwykonania dzielono na te ratujące życie i nieratujące 

życie. Sieć szpitali w większości wyeliminowała kontrakty, natomiast zostało wprowadzone w życie 

ryczałtowanie, które polega na tym, że co trzy miesiące, po weryfikacji, będzie brana realizacja 

zamierzonego planu finansowego i kontraktu, który szpital otrzyma. Trudno w tej chwili 

jednoznacznie się do tego ustosunkować, natomiast analizując pewne rzeczy w tej chwili, chociażby 

na przykładzie prac termomodernizacyjnych rozpoczętych w ubiegłym roku, można powiedzieć, że 

jest zasada, że można wypracować mniej niż 100% o 3%, czyli 97%, to wówczas następny kwartał 

będzie otwarciem 100-procentowym. Jeżeli nie będzie żadnych szczególnych przypadków, które 

wskazują na to, że można zmniejszyć tą ilość poniżej 97%, to wówczas może się okazać, że szpital 

zamiast tych 100%, które miał dotychczas, może mieć 95% w następnym kwartale, a może jeszcze 

mniej. Mamy tu szczególną sytuację, jest takie usprawiedliwienie i wskazanie, że prace 

termomodernizacyjne ograniczają możliwość realizacji całego kontraktu. Ryczałtowanie nie 

oznacza, że zaraz się szpitalom polepszy, bo wiadomo, że nikt nie wybiera choroby ani wielkości 

choroby i te poszczególne kwartały mogą mieć bardzo istotne znaczenie w rozliczeniu całego roku 

sprawozdawczego.  

 

 

Ad 10) 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach i placówce oświatowej prowadzonych przez powiat gostyński 

w 2016 r. przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 
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Poinformował, że Ustawa Karta Nauczyciela nakłada na organ prowadzący dwa obowiązki. 

Pierwszy to utrzymać średnie wynagrodzenie określone w ww. ustawie, a następnie po roku dokonać 

analizy i przedstawić sprawozdania z osiągania tych średnich Radzie Powiatu, Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej, dyrektorom szkół i związkom zawodowym. Taka analiza przez Zarząd została 

przygotowana. Poinformował, że średnie wynagrodzenia zostały osiągnięte i nie ma potrzeby 

wypłacania jednorazowego dodatku uzupełniającego.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Zdzisław Kowalczyk 

poinformował, że Komisja zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie: 6 głosów „za”.  

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że Komisja 

zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie: 6 głosów „za”.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Ad 11) 

Informację Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Gostyniu o stanie sanitarnym 

i sytuacji epidemiologicznej powiatu gostyńskiego w roku 2017 przedstawiła pani Ewa Ulanicka. 

Poinformowała, że sytuacja epidemiologiczna w Powiecie Gostyńskim w roku 2017 była naprawdę 

dobra. Nie było żadnych zakażeń, zachorowań na choroby zakaźne niebezpieczne, nie było zatruć 

pokarmowych poza sporadycznymi przypadkami zakażeń salmonellą, nie było również duru, 

czerwonki, włośnicy, chorób odzwierzęcych. Odnotowano jeden przypadek gruźlicy, gdzie 

w ubiegłym roku były trzy albo cztery przypadki. Poinformowała, że zgłoszono ponad 80 kontaktów 

ze zwierzętami, w tym tylko czworo osób poddano szczepieniom. Nie jest to dużo, gdyż nie ma 

wścieklizny wśród zwierząt. Szczepienia wystąpiły u tych osób, które miały kontakt ze zwierzęciem, 

które zbiegło i nie udało się ustalić właściciela. Zdecydowanie w ubiegłym roku wzrosły zakażenia 

jelitowe. Dzieci trafiają do szpitala, gdzie jest prowadzona pełna diagnostyka, na podstawie której 

w 90% stwierdza się zakażenia rotawirusami. Zakażeń bakteryjnych jest bardzo mało. Omawiając 

zachorowalność na grypę, powiedziała, że na przestrzeni całego roku było ich około 1070, natomiast 

w tym roku, do końca ubiegłego tygodnia było już prawie 1200 przypadków, gdzie 12 osób było 

hospitalizowanych. Ponadto poinformowała o szczepieniach, o których ostatnio głośno, ponieważ 

w Ostródzie wiele osób zachorowało na odrę. W Powiecie Gostyńskim są zarejestrowane 

23 rodziny, w tym 32 dzieci, które tym szczepieniom w pełni się nie poddały. Wśród tych dzieci 

pięcioro w ogóle nie zostało poddanych szczepieniom. Bardzo często rodzice odmawiają 

szczepienia przeciwko gruźlicy, które wykonywane jest w pierwszych trzech dobach po urodzeniu, 

a dalej realizują już program szczepień. Drugim preparatem, któremu nie ufają rodzice, to 

szczepionka przeciwko śwince, odrze i różyczce. Kilkoro dzieci z tej liczby w tym roku osiąga 19 lat. 

Dodała, że do rodziców wysyłane są wezwania i upomnienia. Omawiając kwestię bezpieczeństwo 

wody pitnej, poinformowała, że wszystkie wodociągi, których na terenie powiatu jest 34, na koniec 

roku uzyskały ocenę pozytywną. W przeciągu całego roku, kiedy pobierają ponad 255 prób i tyle 

samo pobierają właściciele sieci, wykonanych jest około 500 prób mikrobiologicznych. Trafia się, że 

wśród tych badań będą jakieś bakterie. W kontekście zagrożeń afrykańskim pomorem świń 

powiedziała, że wraz z Lekarzem Weterynarii oraz policją kontrolują targowiska pod kątem 

sprzedaży dziczyzny oraz pochodzenia mięsa i wędlin oferowanych w sprzedaży targowiskowej. 

W kategorii bezpieczeństwa żywności również duży nacisk kładą na tzw. produkcję pierwotną, czyli 

np. plantacje. Poinformowała, że na terenie powiatu kąpielisko w Pępowie (Cegielnia) również w tym 

roku szykuje się do sezonu. Pod stałym nadzorem znajduje się również pływalnia.  

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Organizacyjna i Porządku Publicznego Grzegorz 

Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała informację pozytywnie: 6 głosów „za”. 
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Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Dorota Kaźmierczak poinformowała, że Komisja 

zaopiniowała informację pozytywnie: 6 głosów „za”. 

 

Starosta Robert Marcinkowski przedstawił opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Komisja 

zaopiniowała informację pozytywnie. 

 

Radny Zbigniew Kulak powiedział, że chciałby zabrać głos tytułem komentarza lekarskiego, ale 

takiego bardziej przyswajalnego dla mediów w stosunku do tego, co pani Dyrektor przed chwilą 

powiedziała. Chce nawiązać przede wszystkim do ruchu antyszczepionkowego. Chciałby 

zaapelować, szczególnie do radnych, których wiek szacuje na 50+. Pamięta z dzieciństwa, że w jego 

szkole, w każdym roczniku było dziecko (jedno albo więcej) z niedowładem spowodowanym chorobą 

Heinego-Medina. To się skończyło. W tej chwili nie ma dzieci chorujących na tą chorobę. Jednak 

jeżeli te ruchy antyszczepionkowe będą aktywniejsze, to za chwilę to wróci. Wyrażając drugi pogląd 

w tej sprawie, powiedział, że chodząc po starych cmentarzach, widzimy, że na każdym z nich jest 

sektor z grobami małych dzieci. Tam nie ma nowych grobów. Dzisiaj dziecko umiera wyjątkowo, 

przez nadzwyczajne wydarzenie. Jeszcze w latach 50., 60., nie mówiąc już o latach 

przedwojennych, w rzadko której rodzinie udawało się kilkoro dzieci doprowadzić do pełnoletności. 

Jedno lub dwoje ginęło w okresie noworodkowym lub w wieku przedszkolnym. Te sektory 

dziecięcych grobów są już dzisiaj zaniedbane, ale to wszystko się, niestety, do nas na nowo zbliża.  

 

Ad 12) 

Sprawozdanie z działalności Komendanta Powiatowego Policji w Gostyniu oraz informacja o stanie 

porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie powiatu gostyńskiego za 2016 r.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że uzgodnił z Komendantem Piotrem Gorynią, 

że punkt ten zostanie zrealizowany w formie pytań.  

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 

Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie: 6 głosów „za”. 

 

Starosta Robert Marcinkowski przedstawił opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Komisja 

zaopiniowała informację pozytywnie. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Ad 13) 

Informację Powiatowego Lekarza Weterynarii w Gostyniu o stanie bezpieczeństwa sanitarno-

weterynaryjnego powiatu gostyńskiego w 2017 r. przedstawiła pani Wioletta Chałas-Stercuła. 

Poinformowała, że w ramach bezpieczeństwa żywnościowego na terenie naszego powiatu sprawują 

nadzór nad rzeźniami, ubojniami, mięsem, przetwórstwem i produkcją tego mięsa. Nie stwierdzono 

większych problemów w tych zakładach. Ponadto wśród zwierząt nie wystąpiły choroby zakaźne. 

Omawiając problem afrykańskiego pomoru świń, powiedziała, że występuje on już na wschodzie 

i dotarł do centralnej Polski. Jeśli dotrze do Wielkopolski, do powiatu gostyńskiego, to bardzo mocno 

to odczujemy – nie tylko rolnicy, lecz także rzeźnie, zakłady mięsne, mleczarnia, chłodnia, ponieważ 

stamtąd idą eksporty, tam są bilateralnie zatwierdzone świadectwa przez kraje odbiorców, i to są 

również kraje trzecie, gdzie są tablice, że w regionie nie wystąpiły choroby zakaźne. Od ubiegłego 

roku prowadzi wiele szkoleń na ten temat wśród rolników, informując ich o zapisach nowego 

Rozporządzenia. Jej zdaniem na tą chwilę wszyscy rolnicy czynią wszelkie starania, aby ich 

gospodarstwa były bezpieczne.  

 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Organizacyjna i Porządku Publicznego Grzegorz 

Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała informację pozytywnie: 6 głosów „za”. 
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Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Stanisław Dudka 

poinformował, że Komisja zaopiniowała informację pozytywnie: 5 głosów „za”. 

 

Starosta Robert Marcinkowski przedstawił opinię Komisji Bezpieczeństwa i Porządku. Komisja 

zaopiniowała informację pozytywnie. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Ad 14) 

Odpowiedzi na zapytania  

Wicestarosta Czesław Kołak, odpowiadając na zapytanie radnej Doroty Kaźmierczak, powiedział, że 

droga w Dzięczynie nie dostała dofinansowania od Wojewody. Zostało umówione spotkanie w Poniecu 

w sprawie inwestycji drogowych na terenie gminy. W spotkaniu uczestniczył pan Grzegorz Mayer. 

Zaproponowali kontynuację przebudowy drogi Rokosowo – Żytowiecko – Chumiętki. Na spotkaniu 

z radnymi gminy Poniec uzgodniono, że corocznie wspólnymi siłami, etapami będą przebudowywać tę 

drogę. We wrześniu zostanie złożony wniosek o dofinansowanie przebudowy drogi przez Wojewodę. 

W spotkaniu brał również udział projektant pan Marcin Kuciak w celu przeprowadzenia ewentualnych 

dodatkowych uzgodnień lub nowych propozycji do projektu.  

Starosta Robert Marcinkowski dodał, że środki na realizację tego zadania znajdują się cały czas 

w budżecie powiatu. Jest 500 tys. zł, które mogą służyć temu celowi, ale mogą też być wykorzystane 

– jak powiedział Wicestarosta – np. na modernizację drogi w Rokosowie. Wie, że są takie 

oczekiwania, aby powiat samodzielnie realizował te inwestycje, ale dziś padły tu słowa 

o sprawiedliwości. Powiedział, aby wyobrazić sobie taką sytuację, że w przypadku sześciu gmin 

powiatu gostyńskiego realizują inwestycje wspólnie, a w przypadku jednej – samodzielnie. Jego 

zdaniem, z szacunku dla samorządowców Borku, Gostynia, Krobi, Pogorzeli, Pępowa i Piasków nie 

mogą tworzyć wyjątków, lecz muszą te inwestycje realizować tak, jak wcześniej to zostało ustalone. 

Cały czas czekają na sygnał ze strony gminy Poniec, są gotowi, aby na terenie tej gminy inwestować 

– w Dzięczynie czy w Rokosowie. Dodał, że w przypadku Dzięczyny i tak powiat zaangażuje 

olbrzymie środki, bo realizując inwestycje celu publicznego, będą nabywać grunty pod kolejną część 

inwestycji. To będzie kosztować prawdopodobnie ponad 220 tys. zł.  

 

Ad 12) 

W punkcie „Wnioski i oświadczenia radnych” głosu nie zabrano. 

Radny Zbigniew Kulak powiedział, że ma dwa oświadczenia. Jak zdecydowała Wysoka Rada, był 

członkiem Komisji Konkursowej wybierającej dyrektora naszego szpitala. Z pozycji przedstawiciela 

opozycji chce skomentować ten konkurs. Od 2014 roku wielokrotnie mówił, że sprawy naszego 

szpitala są dla niego jako radnego najważniejsze. Sygnalizował już w kampanii wyborczej w 2014 

roku i potem wielokrotnie, że szpital wymaga pilnej zmiany dyrekcji. Był za te poglądy krytykowany, 

ośmieszany, np. przez Starostę w mediach, ukrywano przed opozycją pogarszającą się sytuację 

finansową szpitala. Podczas kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady w szpitalu 

odmawiano im udostępnienia dokumentów finansowych. Poprzedni dyrektor po pierwszym dniu 

kontroli pozwolił sobie nawet na złożenie skargi do pana Sikory, że członkowie Komisji zadają 

zbyt dociekliwe pytania. Jako członek Komisji Konkursowej zapewnia, że konkurs był 

przeprowadzony uczciwie i ten aspekt był dla niego, jako mniejszościowego przedstawiciela 

opozycji w tej Komisji, najważniejszy. Komisja miała do dyspozycji takich kandydatów, jacy się 

zgłosili i postanowiła, jak postanowiła, choć nie jednogłośnie. Atmosfera podczas wielogodzinnych 

prac komisji była zasadniczo odmienna od politycznych i personalnych sporów podczas naszych 

sesji. Wszyscy członkowie Komisji Konkursowej podczas wielogodzinnych obrad wypowiadali się 

z głęboką troską o dalszą egzystencję tego szpitala. Zapewniał, w co aż trudno będzie radnym 

uwierzyć, że nie było w Komisji żadnych animozji personalnych. Wynik konkursu jest spełnieniem, 
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niestety o kilka lat za późno, jego sugestii, że szpitalem powinny zarządzać osoby z wykształceniem 

medycznym. Skoro jednak dwoje lekarzy, startujących w pierwszym etapie konkursu, nie potrafiło 

skompletować na czas wymaganych dokumentów to, niestety, tylko i wyłącznie ich wina czy strata. 

Innych lekarskich kandydatów nie było. Wygrała konkurs pani magister pielęgniarstwa, znająca 

szpital od wielu lat. Należy jej dać szansę, kredyt zaufania, wolną rękę na kilka miesięcy. Ze swojej 

strony zadeklarował trzy miesiące takiego kredytu. Dodał, że nie pół roku, jak to gdzieś 

zadeklarował Starosta, bo za pół roku to już będą wybory samorządowe. Odnosząc się do osoby 

doktora Łukomskiego, powiedział, że to już było poza pracami Komisji, decyzje zostały podjęte, 

kiedy Komisja uległa samorozwiązaniu. Uważa, że to dobry pomysł i w tej decyzji też jest gotów 

wspierać nowe kierownictwo szpitala.  

Drugie oświadczenie dotyczy zupełnie innego tematu. Na przełomie roku przerejestrowywał 

samochód w Wydziale Komunikacji. Odbyło się to sprawnie, a nawet bardzo sprawnie, sprawniej, 

aniżeli jesienią, gdy słyszeli o różnych problemach. Nastąpił jeden drobny zgrzyt na końcu. Gdy 

miał już się zgłosić po odbiór tego ostatecznego dowodu rejestracyjnego, to otrzymał informację 

SMS-em, że dowód rejestracyjny już czeka. Zgłosił się o godz. 14.28 i jeszcze ten dowód otrzymał, 

ale o godz. 14.32 przyszła inna osoba z terenu naszego, dość rozległego, powiatu i zastała już 

okienko zamknięte. Wydawanie dowodów rejestracyjnych odbywa się, niestety, tylko do godz. 

14.30, mimo że sam urząd funkcjonuje jeszcze dłużej. Być może tak musi być, być może sejfy 

trzeba przez pół godziny zamykać. Radny zwrócił się o to, aby przy wysyłaniu SMS-a poinformować 

klienta, że ma odebrać dowód do godz. 14.30. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama przypomniał, że radny Grzegorzewski pytał, jak należy 

interpretować punkt „Wnioski i oświadczenia radnych”. W tej sprawie zwrócił się z zapytaniem do 

radcy prawnego. Otrzymał taką odpowiedź, że przepisy co prawda tego nie normują, ale praktyka 

jest taka, że w tym punkcie ograniczamy się tylko do składania wniosków bądź wygłaszania 

oświadczeń. Wymiana zdań, polemika może nastąpić w punkcie „Wolne głosy”.  

Etatowy Członek Zarządu Janusz Sikora powiedział, że radny Kulak dobrze zna istotę szpitala. 

Jako Przewodniczący Rady Społecznej przy SPZOZ w Gostyniu, w związku z tym, że mają nowego 

dyrektora SPZOZ w osobie pani Justyny Jaskulskiej, a także dla dobra pacjentów oraz ze względu 

na to, że proces stabilizacji jest długotrwały, prosi o danie nowej pani dyrektor odpowiednio długiego 

czasu. Nie oznacza to, że pani dyrektor nie ma otrzymywać pytań, lecz prosi o zrozumienie, iż na 

realizację koncepcji potrzebny jest czas. Obawia się, że może nawet pół roku nie być wystarczające. 

Oprócz spraw bieżących dyrektor będzie musiała się zmierzyć z obecnie realizowanymi 

inwestycjami, takimi jak termomodernizacja czy wdrożenie elektronicznej dokumentacji medycznej, 

a w niedługim czasie także z rozbudową szpitala.  

 

Ad 13) 

Wolne głosy. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że do Biura Rady wpłynęły pisma: 

 dane Powiatowego Urzędu Pracy w Gostyniu dotyczące liczby i struktury bezrobotnych 

zarejestrowanych w Powiatowym Urzędzie Pracy w Gostyniu według stanu na dzień 30 grudnia 

2017 r. (informacja została przesłana radnym drogą mailową), 

 wystąpienia pokontrolne Regionalnej Izby Obrachunkowej z kontroli w Starostwie Powiatowym 

w Gostyniu, 

 pismo Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej kierowane do Starostów oraz do wiadomości 

Przewodniczących Rad Powiatów w sprawie urealnienia wynagrodzeń pracowników domów 

pomocy społecznej, 

 zarządzenie Wojewody Wielkopolskiego w sprawie ustalenia liczby radnych wybieranych do rad 

gmin i rad powiatów w województwie wielkopolskim, 

 odpowiedź na wniosek w sprawie złego stanu nawierzchni drogi brukowej prowadzącej od ul. 

Wrocławskiej do Przedszkola Miejskiego nr 1 w Gostyniu,  
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 uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wyrażenia opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego powiatu gostyńskiego (opinia pozytywna) oraz w sprawie 

wyrażenia opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu publicznego powiatu gostyńskiego 

(opinia pozytywna), 

 pismo Posła na Sejm RP Jarosława Sachajki kierowane do rad gmin w sprawie chwilowego 

wstrzymania przekazywania naliczonych środków pieniężnych dla Izb Rolniczych. 

Ponadto Przewodniczący przypomniał radnym, że do 30 kwietnia należy złożyć oświadczenie 

majątkowe oraz zwrócił uwagę na poprawność ich wypełnienia.  

 

Radny Mikołaj Rogala zwrócił się z pytaniem do obecnego na sesji pana Grzegorza Mayera. 

Powiedział, że jest to prośba nie tylko jego, ale również kierowców autokarów poruszających się po 

Gostyniu, a w szczególności przejeżdżających ulicą Polną w kierunku basenu. Jest tam 

skrzyżowanie, przy którym jest dość niefortunna wysepka i blisko usytuowany znak. Większość 

kierowców zwraca uwagę, że nie mogą tam wykręcić autokarem, są więc zmuszeni jechać inną 

drogą, objeżdżając Gostyń. Zapytał, czy jest techniczna możliwość przesunięcia chociażby o metr   

w kierunku basenu tego znaku.  

 

Salę posiedzeń opuścił radny Krzysztof Deutsch. 

Na sali pozostało 17 radnych. 

 

 

Naczelnik Wydziału Komunikacji i Dróg Jerzy Ptak, zwracając się do radnego Zbigniewa Kulaka, 

powiedział, iż cieszy się, że radny został dobrze obsłużony. Na tej sali, przed kilkoma miesiącami, 

w momencie, kiedy wszedł nowy moduł CEPiK-u, ubolewał nad losem klientów, jak również 

pracowników. Myśli, że okres ten mają za sobą, chociaż jeszcze pewne rzeczy nie są wyprostowane. 

Generalnie klienci są obsługiwani na bieżąco. Pracownicy przechodzili trudny okres i musi ich w tym 

momencie bronić, aby przypadek, o którym wspomniał radny, nie rzutował na pracę całego Wydziału 

i tychże pracowników. Klient otrzymuje SMS, który informuje go o tym, że dokument jest do odbioru. 

Obowiązuje go ten sam czas dotarcia do Wydziału, jak klienta, który przychodzi zarejestrować 

pojazd. Pracownicy mają wiele czynności do wykonania przed uruchomieniem systemu o godz. 7.30, 

a w poniedziałki o 8.30, jak również po godz. 14.30, a w poniedziałki po 15.30. Są sytuacje, które 

nie wymagają działania systemu, i również  w tym przypadku, który wymienił radny, często ten dowód 

rejestracyjny jest wydawany po godzinie 14.30 czy 15.30. To zależy czasami od tego, czy ten klient 

zapuka do okienka, podejdzie do drzwi i czy jest możliwość działania poza systemem. Dodał, że 

sam osobiście przyprowadzał klienta do pracownika, pytając, czy system jest jeszcze otwarty. 

Porównywał kiedyś czas pracy Wydziału z Wydziałem Komunikacji w partnerskim powiecie. U nas 

na 40 godzin pracy Wydziału 35 godzin jest dostępnych dla klienta, a pozostałe 5 godzin jest 

potrzebne do wykonania bardzo wielu innych czynności.  

Radny Zbigniew Kulak, zwracając się do przedmówcy, powiedział, że prosi, aby nie przyjmować 

tego w formie zaczepki. To jest standardowy teks SMS-a, wystarczy po przecinku dodać, że do 

14.30. Dodał, że z Gostynia można przyjechać drugi raz kolejnego dnia, natomiast jeśli ktoś jest 

z Pogorzeli i Ponieca, a o pięć minut się spóźni, to go to denerwuje. Wspólną ich rolą jest, aby 

ułatwiać kontakt na linii mieszkaniec – urząd.  

Starosta Robert Marcinkowski, odnosząc się do wygłoszonego przez radnego Kulaka 

oświadczenia, powiedział, że na pewno nieprawdą jest to, że cokolwiek było ukrywane. Radni 

otrzymują konkretne materiały, dokumenty. To są sprawozdania z wykonania planu finansowego 

i wszystkie dane były w tych dokumentach dostępne, zresztą na bieżąco o tym rozmawiali. 

Powiedział, że podtrzymuje wszystkie wypowiedziane wcześniej słowa, bo uważa, że doszło do 

pewnych nadinterpretacji. Starosta podziękował radnemu Kulakowi za pracę w Komisji 

Konkursowej, bo podziela informacje przedstawione w oświadczeniu. Atmosfera była twórcza, 
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rzeczowa, bardzo merytoryczna, wszystkim zależało na tym, aby wybrać jak najlepszego kandydata. 

Komisja pracowała w sposób konkretny, za co dziękuje.  

 

Salę posiedzeń opuścił radny Tomasz Skibicki. 

Na sali obecnych jest 16 radnych. 

 

Ad 14) 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Alfred Siama zamknął XXXVIII sesję 

Rady Powiatu o godz. 16.20 

 

 

           Przewodniczący  

Rady Powiatu Gostyńskiego 

           /-/ Alfred Siama 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Mikstacka 


